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2023 m. vasario 1 d., Klaipėda 
 

Vadovaujantis Lietuvos Respublikos Vietos savivaldos įstatymo 8 skirsnio 34 straipsnio 6 punktu, 
pateikiu 2022 m. veiklos ataskaitą ir veiklos kryptis 2023 metams. 

Stebėsena:  
• Stebėjau visus 2022 m. Youtube paskyroje „Klaipėdos miesto savivaldybė“ paviešintus Klaipėdos 

miesto savivaldybės tarybos komitetų ir tarybos posėdžius, teikiau siūlymus klausimais, sukėlusiais 
daugiausiai abejonių dėl pasirinktų sprendimų protingumo, jų naudos klaipėdiečių viešajam interesui 
ar lėšų panaudojimo racionalumo stokos. 

• Susipažinau su Klaipėdos miesto savivaldybės administracijos (KMSA) pristatytu 2023-2025 metų 
Strateginio veiklos plano projektu, 2023 m. biudžeto projektu bei investicinių projektų sąrašu ir 
teikiau klausimus ir pasiūlymus KMSA (priedas Nr. 1 - pasiūlymai ir KMSA atsakymai). 
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Antikorupcijos komisija1: 
• 2022 m. buvo antrieji mano, kaip seniūnaičio, visuomenės intereso atstovavimo metai Klaipėdos 

miesto savivaldybės tarybos Antikorupcijos komisijos (AK) veikloje.  

• 2022 m. iniciatyvos: 

o Klaipėdos miesto savivaldybės kontrolės ir audito tarnyba atliko auditą su tikslu įvertinti 
Klaipėdos miesto viešųjų teritorijų tvarkymo ir priežiūros organizavimą Klaipėdos miesto 
savivaldybės administracijoje. Paviešintoje audito ataskaitoje viešinami nustatyti pažeidimai, 
kurie turi būti svarstomi korupcijos prevencijos požiūriu (iš kreipimosi į AK narius): 

§ Savivalda per tirtą laikotarpį už miesto teritorijų tvarkymą ir priežiūrą sumokėta 8,65 mln., 
iš kurių 2,1 mln. buvo skirta gėlynų priežiūrai. „Analizuojant apmokėjimus pagal sutartis 
pastebėta, kad už kai kurias paslaugas mokama ženkliai didesnė kaina negu kitose 
savivaldybėse“, - rašo kontrolieriai ir pateikia konkrečius skaičius. „Už gėlių sodinimo 
paslaugas miesto viešose erdvėse per 24 mėnesius sumokėta 121 tūkst. EUR, kai kurių dažnai 
perkamų paslaugų įkainiai labai dideli (nuo 2017 m. šios rūšies pirkimus laimi tas pats 
tiekėjas)“. Už vienmečių gėlių sodinimą Irenos Šakalienės vadovaujamas Miesto tvarkymo 
skyrius vienam mylimam tiekėjui (ūkininkas Pranas Rimandas Olisevičius iš Kretingos raj.) 
moka nuo 7 iki 12 kartų daugiau, nei Kauno, Šiaulių ar Panevėžio savivaldybės. 

§ KMSA Viešosios tvarkos skyriaus tarnautojai per analizuotą laikotarpį perdavė Irenai 
Šakalienei ir jos vadovaujamo Viešosios tvarkos skyriaus 14-ai pavaldžių tarnautojų 130 
raštų/patikrinimų aktų dėl jų nustatytų teritorijų priežiūros reikalavimų pažeidimų, bet tik 3 
atvejais po pranešimo iš KMSA Viešosios tvarkos skyriaus gavimo nuvykta į nurodytą vietą 
ir nė vienu atveju pagal KMSA Viešosios tvarkos skyriaus perduotą informaciją nebuvo 
surašyta pretenzija ar skirta bauda, nors kai kuriais atvejais užfiksuoti pažeidimai nuotraukose 
neabejotinai rodo netinkamą paslaugų suteikimą, pvz. nenuvalyti nuo sniego, apledėję 
šaligatviai ar gatvės, nesugrėbti, neišvežti dar rudenį nukritę lapai. 

§ Per du 2021 m. mėnesius Vilniaus miesto savivaldybė, kurios biudžetas 3 kartus didesnis (842 
vs 270 mln. EUR), dėka tinkamai atliekamos viešojo sektoriaus tarnautojų pareigos, dėka 
savalaikių prižiūrimų pagal sutartis teritorijų priežiūros vykdymo patikrinimų nepermokėjo 
340 tūkst. EUR, kai KMSA Miesto tvarkymo skyrius per visus dvylika 2021 m. mėnesių 
nepermokėjo (skyrė baudų už neatliktą darbą) 24 tūkst. EUR, t.y. 14 kartų mažiau. Jei 
lyginčiau su 2020 m. rodikliu, gaučiau 453 kartus mažesnį rodiklį (20 psl.) - primenu, kad 
pasak STT, netinkamas viešojo sektoriaus tarnautojo pareigų vykdymas, lemiantis nuostolius 
viešam biudžetui, gali būti traktuojamas kaip korupcija. 

§ Auditoriai rado, kad atsakingai nevykdydami jiems patikėtų tarnystės visuomenei pareigų ir 
netikrindami realiai atliktų darbų kokybės ir kiekių, tarnautojai sugebėjo kelis metus mokėti 
viešus pinigus už darbus teritorijose, kuriose tokie darbai buvo neįmanomi vykdyti dėl ten 
atliekamų remonto ar rekonstravimo darbų (Danės skveras, Danės g. automobilių stovėjimo 
aikštelė prie Muzikinio teatro, Sukilėlių g., Vežėjų g. (remontuojama 56 proc. gatvės). 

REZULTAS: tyrimo ir jo svarstymų pagrindu pakeista KMSA Viešosios tvarkos skyriaus vedėja, 
įvesti stebėsenos ir pirkimų tvarkos pakeitimai, susigrąžintos lėšos iš įmonių, „teikusių“ teritorijos 
valymo paslaugas neprieinamose teritorijose, kuriose vyko statybos darbai. 

2022-09-12 vykusiame Antikorupcijos komisijos posėdyje kėliau klausimus: 

                                                        
1 Antikorupcijos komisija, į kurią mane 2020-01-13 delegavo Klaipėdos miesto Seniūnaičių sueiga, 
tarybos nariams 2022 metais Reglamento komisijoje pakeitus Tarybos reglamentą, nepateko į 
transliuojamų Youtube paskyroje „Klaipėdos miesto savivaldybė“ sąrašą. 
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§ Ar atstovauti piliečius turintis tarybos narys Arvydas Vaitkus nepažeidė viešų ir privačių 
interesų, situacijoje, analogiškoje jau įvertintai kaip netinkamai, ką patvirtino LR teismas 
(A.Vaitkus buvo kreipęsis į teismą pripažinti jo pašalinimą iš KVJUD vadovo pareigų 
neteisėtu, bet teismas jo pretenziją pripažino nepagrįsta)? Interesų konfliktas yra situacija, kai 
asmuo eidamas savo tarnybines pareigas privalo atlikti tam tikrą veiksmą, tačiau tas veiksmas 
yra susijęs ne tik su jo tiesioginėmis pareigomis, bet ir su jo ar jam artimo asmens privačiu 
interesu. Interesų konflikto požymis: tarybos nario sprendimas Finansiniais ar moraliniais 
įsipareigojimais (skola) kitiems asmenims (STT). 

§ Ar Saulius Budinas, Antikorupcijos komisijos pirmininkas ir buvęs KMSA direktorius, 
nepažeidė viešų ir privačių interesų ar teisės aktų, neužtikrindamas 2000-08-30 tarybos 
sprendimo Nr. 145 (papildyto 2008-02-28 sprendimu Nr. T2-50) įtvirtinto Klaipėdos miesto 
detaliajame plane, įgyvendinimo, leisdamas privačiam asmeniui neįvykdyti pirminių 
įsipareigojimų miestui neįrašant jų pilna apimtimi į sutartį su KMSA (2018-09-04 
Infrastruktūros plėtojimo sutartyje liko tik 7 vietų stovėjimo aikštelė, “pamiršus” įkelti 
detaliojo plano sprendinius už sklypo ribų - tinklinio aikštelė, vaikų žaidimo aikštelė, suoliukai, 
trinkelių takai ir gazonas su teritorijos apšvietimu). 

Klausimų pagrindu teikiau siūlymus: 

§ 1 ir 2 klausimo atveju siūliau kreiptis į KMS Etikos komisiją su prašymu svarstyti atvejų 
aplinkybes ir vertinti ar nebuvo interesų konflikto (KMSA Etikos komisijos veiklos nuostatų 
8.7 ir 8.8 punktas vertinant S.Budino ir A.Vaitkaus veiklą). 

§ 2 klausimu siūlyčiau kreiptis į STT su prašymu įvertinti atvejo aplinkybes ir svarstyti dėl 
galimo tyrimo atlikimo dėl galimos korupcijos, tačiau prieš tai, siekiant geriau suprasti 
aplinkybes, siūlau surengti po savaitės pakartotiną Antikorupcijos komisijos posėdį, 
pakviečiant į jį LASKAO (Lietuvos architektų sąjungos Klaipėdos apskrities organizacija) 
kompetentingą atstovą ir KMSA atstovus išklausyti pozicijas. STT aiškinimu, kai veiksmai 
susiję su pareigų, kurios suteiktos valstybės tarnautojui, neatlikimu arba netinkamu atlikimu, 
tai gali būti vertinama kaip korupcija (ypatingai atvejais jeigu tarnautojas viršijo savo 
įgaliojimus arba jais piktnaudžiavo). 

§ 2022-09-12 vykusiame Antikorupcijos komisijos posėdyje buvo aptariamas klausimas, 
tiesiogiai susijęs su KMSA 2018–09-04 sudarytos infrastruktūros plėtojimo sutarties su Igoriu 
Udovickiu, pasirašytos tuo metu KMSA direktoriaus pareigas ėjusio Sauliaus Budino, 
aplinkybėmis. Prieš posėdį ir paties posėdžio metu AK pirmininkui S.Budinui buvo siūloma 
nusišalinti nuo klausimo svarstymo ir balsavimo. S.Budinas to nepadarė, galimai pažeisdamas 
tarybos nariui taikomas etikos normas, ką turi įvertinti KMS Etikos komisija. Siūlau teikti 
aplinkybių aprašą ir prašymą KMS Etikos komisijai svarstyti ar S.Budinas nepažeidė Lietuvos 
Respublikos valstybės politikų elgesio kodekse nustatytųvalstybės politikų elgesio principų ir 
nuostatų. 

Dalies AK narių prašymu teikiu papildomą informaciją, susijusią su teiktais klausimais: 

§ Interesų konflikto apraiškos aiškiai užfiksuotos 2020 m. lapkričio 5 d. jo administracijos 
direktoriaus įsakymu iš projektuotojų, Savivaldybės administracijos darbuotojų, politikų ir 
visuomenės atstovų suformuotos „Skulptūrų parko sutvarkymo sprendinių įgyvendinimo 
grupės” susirinkimo, vykusio 2020 m. gruodžio 18 d., posėdžio protokole (A.Vaitkus dalyvavo 
posėdyje). Protokole minima krepšinio aikštelė. Protokolas cituojamas ir aplinkybės 
aiškinamos tinklaraštyje Atvira Klaipėda: 
https://www.atviraklaipeda.lt/2022/09/09/uzmirstame-protokole-daugiau-detaliu-apie-
naikinama-skulpturu-parko-krepsinio-aikstele/. Žurnalisto straipsnyje pateikta informacija 
nėra paneigta. Klaipėdos miesto tarybos narys Arvydas Vaitkus dėl paramos, skirtos 
Klaipėdos uosto teritorijoje veikiančių privačių kompanijų akcininkų praėjusiuose savivaldos 
rinkimuose, buvo atleistas iš tų kompanijų veiklą prižiūrinčios KVJUD vadovo pareigų 
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pripažinus interesų konfliktą. Interesų konfliktą pripažino Susisiekimo ministras, vėliau 
patvirtino ir LR teismų institucija, atmetusi A.Vaitkaus skundą dėl atleidimo motyvų kaip 
nepagrįstą. Vienas iš to meto A. Vaitkaus rėmėjų - UAB „Birių krovinių 
terminalas“ (Baltarusiškos trąšos) akcininkas Igoris Udovickis - turi pasistatęs namą šalia 
Skulptūrų parko šalia rekonstruojamo Skulptūrų parko projekte (UAB „Klaipėdos projektas” 
architektė Margarita Ramanauskienė) numatytos įrengti vardinės krepšinio aikštelės ir 
terasos. Nenusišalindamas nuo rėmėją tiesiogiai liečiančio klausimo svarstymo ir aktyviai 
gindamas tik su rėmėju susijusį interesą, politikas A.Vaitkus galimai galimai padarė 
pažeidimą (KMSA Etikos komisijos veiklos nuostatų 8.7 ir 8.8 punktas). Ar pažeidimas 
padarytas spręs Etikos komisija AK pavedimu/prašymu. 

§ Panašu, kad 2018–09-04 sudarydami infrastruktūros plėtojimo sutartį su Igoriu Udovickiu 
KMSA tiesiog “pamiršo” įkelti į ją 2008-08-28 tarybos nutarime fiksuotus pilnos apimties 
įsipareigojimus įrengti ne tik privažiavimą ir parkavimo vietas, bet ir tarybos nutarimo 
pabaigoje įvardintus darbus “už sklypo ribų” (Priedas Nr. 2, apibrauktas raudonai tekstas). 
Tuos “pamirštus” ir neatliktus I.Udovickio įsipareigojimus mandagiai siekia priminti savo 
raštu G.Neniškis, siūlydamas dalinai prisidėti prie darbų finansavimo (Priedas Nr. 3). 

REZULTATAS: keliamų klausimų pagrindu KMSA rado būdą kaip sutaupyti miesto biudžeto lėšų 
įrengiant sporto ir poilsio infrastruktūrą Skluptūrų parke už privataus verslo lėšas; seniūnaičio 
keliamų klausimų svarstymas AK nusikėlė 2023 metams.  

• Tikiu, kad dauguma iš 11‘500 tūkst. Klaipėdos savivaldybės administracijos ir jai pavaldžių įstaigų 
viešojo sektoriaus darbuotojų nori keistis ir keisti, kad būtų geriau atlieptas viešas interesas - jų esminis 
darbo tikslas. Vykdydami viešojo sektoriaus stebėseną, siekiame padėti jam pasiekti tą tikslą. Kartais 
tarnautojams pritrūksta žinojimo ką ir kaip daryti, kartais įgaliojimų, kartais tiesiog nėra noro, kitaip 
tariant, nėra pakankamos kompetencijos. Piliečių įsitraukimas į stebėseną turi sudaryti spaudimą 
keisti ir keistis bei neturi palikti galimybės likti nepastebėtam ir nepagerbtam arba nenubaustam. 
Prisijunkite. 

 
Skaidrė iš 2022-05-25 Antikorupcinio švietimo mokymų, organizatorius STT 
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Senamiesčio teritorija: 
• Kartu su Klaipėdos bendruomenių 

asociacija įrengtas KBA tinklinio 
aikštynas Šalia Jono kalnelio, 
būsimo kvartalo “Bastionų namai” 
(naujas teritorijos pavadinimas - 
Malūnai) teritorijoje, skirtas viešam 
neatlygintinam naudojimui. 
Rekomenduoju išbandyti tinklinio 
aikštyną basomis. 

• Parengta Klaipėdos senamiesčio 
gyventojų bendruomenės vardu 
projektinė paraiška SADM priemonei 
„Skatinti bendruomeninę veiklą savivaldybėse“ organizuoti jau 8-ą Klaipėdos senamiesčio 
Moliūgų žibintų šventę ir Moliūgų moliūgo konkursą nebuvo vertinta dėl bendruomenės 
vadovų laiku nepateiktos veiklos ataskaitos Registrų centrui. Šventė įvyko jau ne pirmus metus 
veikiančių iniciatyvinės grupės narių savanoriško darbo ir senamiestyje maitinimo ir pramogų 
organizavimo verslą vystančių entuziastų (Jevgenij Sokolov) paramos dėka. 

• Klaipėdos miesto savivaldybės administracija (toliau – Administracija) 2022-01-12 gavo Advokatų 
kontoros „Žlioba & Žlioba“ advokato padėjėjos Gintarės Bernotaitės teisinių paslaugų sutarties 
pagrindu atstovaujamos klientės Ievos Beniušienės skundą dėl baro „Bardakas“ sistemingai keliamo 
triukšmo ir paprašė pateikti Senamiesčio seniūnaičio poziciją. Seniūnaičio atsakymas: 

Reaguoju į Jūsų raginimą "Prašome pateikti nuomonę (pasiūlymą) dėl prekybos alkoholiniais gėrimais laiko 
ribojimo tikslingumo minėtame bare (Bardakas, Žvejų g. 4, Klaipėda)": 
ü Kiek žinau, Žvejų g. gyventojai, įsigydami gyvenamas patalpas šiame name, pasirašė sutikimą dėl 

komercinės veiklos vykdymo pirmo aukšto patalpose, tarp kurių buvo numatyta ir pramogų įstaigų, 
prekiaujančių pilstomu alkoholiu, veiklą; 

ü jei taip, komercinės veiklos ribojimai galimi tik jei veiklą vykdanti įstaiga pažeidžia galiojančius 
triukšmo normatyvus ar neužtikrina viešosios tvarkos; 

ü jei tvarka nepažeidžiama, riboti licencijos laiko nederėtų; 
ü jei tvarka pažeidžiama, yra tą patvirtinantys matavimų parodymai ir 2021 metų bėgyje pažeidimai 

fiksuoti ne kartą, derėtų riboti licencijos prekybai alkoholiu laiką iki 24:00. 
Jei mano atsakymo pagrindu formuosite kažkokias ribojančias rekomendacijas, prašau atsiųsti fiksuotų 
pažeidimų (triukšmas bare “Bardakas", Žvejų g. 4, Klaipėda) protokolų kopijas. Ačiū. 
Pagarbiai 
Renaldas Kulikauskas 
Senamiesčio seniūnaitijos seniūnaitis 
8 616 27432 
https://www.facebook.com/kmsgb/ 

•  2022 03 21 įvyko BRT (bus rapid transit) trasos projekto, KMSA užsakymu parengto UAB 
„Transporto infrastruktūros projektai“, pristatymas visuomenei. Keli paaiškėję dalykai: 

§ Nors prieš kelis metus atlikta UAB “Civitta” studija numatė, kad diegiant Greitųjų autobusų 
sistemą (BRT) Klaipėdoje, sprendžiant Tiltų g. pritaikymą sunkiam keleiviniam transportui 
judėti, būtina atlikti šios gatvės kapitalinį remontą perklojant visą akmenis laikantį pagrindą 
- sumuštinį, jį sutvirtinant ir tada suklojant į vietą akmenis, šio projekto rengėjai sako, kad jie 
TIK išvalys tarpus tarp akmenų ir užpils mastika . 

§ Priminus, kad Tiltų g. paskutinį kartą remontuota prieš 15 metų, o pagal Statybos techninio 
reglamento privalomus vykdyti reikalavimus akmens pagrindo gatvėms taikoma 10 metų 
naudojimo laikotarpis, po kurio danga privalo būti vėl kapitališkai remontuojama, projekto 
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vykdytojai pripažino, kad jie nevykdė įstatymo, bet jie nekalti, nes kaltas užsakovas-
savivaldybės administracijos tarnautojai, pateikę įstatymą pažeidžiančias projekto sąlygas. 

§ Pačiame problematiškiausiame šios pagrindinį miesto transporto srautą jungiančios trasos 
dalyje - Baltijos pr. ir Taikos pr. žiede, jokie sprendiniai šio projekto apimtyje niekaip 
nesprendžiami. 

§ BRT trasos dalis - Biržos tiltas per Danę - niekaip nebuvo aptariamas šiame projekte, t.y. 
jokios investicijos neplanuotos, nors Taikos pr. - Tiltų g. H.Manto g. atkarpa juda 85 proc. 
viso miesto sunkiasvorių autobusų srauto. Prieš kelis metus vokiečių ekspertams („INHUS 
Engineering“) atlikus Biržos tilto ekspertizę, buvo pateiktos išvados, kad šis tiltas negali būti 
naudojamas sunkiasvorio trasporto eismui per jį, kol nebus atliktas kapitalinis remontas. 
„Rekomenduojame ateityje tiltą eksploatuoti tik pėsčiųjų ir lengvųjų automobilių eismui“, – teigė ekspertai 
išvadose. 

§ Rengiant projektą, UAB „Transporto infrastruktūros projektai“ privalėjo apskaičiuoti 
preliminarią skaičiuojamąją projekto įgyvendinimo vertę. Paprašyti įvardinti projekto kainą, 
projektuotojai atsisakė, motyvuodami, kad užsakovas (savivaldybė) neleido. KMSA 
Transporto skyriaus vedėjas Rimantas Mockus patikino, kad po mėnesio paviešins 
skaičiuojamąją kainą. Įdomu, ko bus verta paskelbta suma, jei į projektą nėra įskaičiuoti 
neišvengiami rezultatui pasiekti reikalingi Tiltų g. kapitalinis remontas, Biržos tilto kapitalinis 
remontas, Baltijos-Taikos pr. žiedo sprendiniai? 

Jau rengiant šią seniūnaičio ataskaitą 2023 m. pradžioje įvyko BRT techninio darbo projekto 
pristatymas savivaldybėje. Paaiškėjo, kad projekto skaičiuojamoji kaina 17 mln. EUR. Dar 
paaiškėjo, kad projekto užsakovai ir vykdytojai ignoruoja specialistų rekomendacijas 
bei sveiką protą ir bando mums prakišti kosmetinius papudaravimus vietoje būtino 
kapitalinio remonto. 
Seniūnaičio diskusijai teikti klausimai: 

1. Nacionalinio visuomenės sveikatos centro 2020-08-11 gyventojų užsakymu atliktas tyrimas 
skelbia, kad vibracija Tiltų g. gyvenamose patalpose viršija Lietuvos higienos 
normas. 
Nacionalinio visuomenės sveikatos centro (NVSC) prie Sveikatos apsaugos ministerijos 
Klaipėdos departamento 2021 m. pateiktas nurodymas KMSA: užtikrinti vibracijos poveikio, 
kenkiančio gyventojų sveikatai ir turtui, užkardymui reikalingų priemonių įgyvendinimą. 2021-04-01 NVSC 
atstovo, dalyvavusio Saugaus eismo komisijoje, įgarsintas pažadas: artimiausiu metu tikrinsime vėl ir, 
jei nebus pokyčių, bausime (savivaldybės administraciją). 

2. Tiltų g. atkarpa - būtinas ne paprastasis, o kapitalinis šio ruožo remontas, kas buvo 
numatyta ir 2020 m. pristatytoje CIVITTA studijoje, kuria remiantis turėjo būti suformuotos 
užsakovo (KMSA) projektavimo sąlygos. pristatyto projekto rengėjo Tiltų g. siūlomos paprastojo 
remonto apimtys pažeidžia galiojančius teisės aktus - Statybos techninis reglamentas STR 
1.12.05:2002 numato: statinys privalo būti tinkamai prižiūrimas, kad “esant normalioms 
naudojimo sąlygoms, atitiktų esminius statinio reikalavimus per visą nustatytą šio statinio 
gyvavimo trukmę” (STR nustatyta transporto paskirties statinio - akmens grindinio gyvavimo 
trukmė - 10 metų). Tiltų g. remontas paskutinis darytas prieš 15 metų, kai „Klaipėdos 
keliai“ perklojo Tiltų g. grindinio akmenis (vykdyto projekto kaina buvo ~7 mln. LT = 2 mln. 
EUR). KMSA jau 5 metus vėluoja atlikti kapitalinį, o ne kosmetinį remontą. 2022-03-21 vykdant 
BRT projekto pristatymą visuomenei, projektuotojui priminus, kad jis siūlomais sprendiniais 
nevykdo įstatymo reikalavimų, projektuotojo atstovas atsakė, kad jie nekalti, kaltas užsakovas - 
savivaldybės administracijos tarnautojai, pateikę įstatymą pažeidžiančias projekto sąlygas. 

3. Vokietijos tyrėjai, prieš keletą metų pačios savivaldybės administracijos užsakymu atlikę tyrimą, 
sako, kad Biržos tiltu negali važiuoti autobusai, kol nebus atliktas jo kapitalinis 
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remontas. Neradau projekte sprendinių, susijusių su Biržos tiltu. Neradau ir ekspertizės išvadų 
kopijos. Užsakove, pasidalinkite su visais, prašau, kad pasitikrintume dėl išvadų formuluotės. 

4. Paviešintame projekte numatyta, kad „siekiant užtikrinti dviratininkų saugumą, Tiltų gatvė yra perdaroma 
į DVIRAČIŲ GATVĘ, kurioje transporto priemonių greitis ribojamas iki 20 km/h.“. LR Susisiekimo 
ministerijos paviešintame pristatyme nurodoma, kad „tai gatvė, kuriose dviratininkai galės važiuoti 
laisvai, nebūtinai prie dešiniojo krašto, o automobiliai turės dažniau prisitaikyti prie jų judėjimo greičio. Šiose 
gatvėse bus draudžiama lenkti išvažiuojant į priešpriešinę eismo juostą, nebent tik apvažiuoti toje pačioje juostoje 
stovinčią transporto priemonę. Tokiose gatvėse dangos įtvirtina pėsčiųjų pirmumą - pėsčiųjų juosta turi likti vienodo 
aukščio, nenusileisdama važiuojamojoje dalyje, o vairuotojas jaustis svečias.“  
Klausimas: kodėl nevykdomos dviračių gatvės statusą atliepiančios 
rekomendacijos ir projekto sprendiniais nėra keičiami šaligatviai, kurie, kaip 
pabrėžia patys projektuotojai, yra gatvės elementas. 

5. Savivaldybės administracijos direktoriaus Gintaro Neniškio teiginiai, kad kenksmingos sveikatai 
vibracijos, kylančios Tiltų g. dėl nekokybiško akmens grindinio pagrindo ir juo judančio 
sunkiasvorio transporto, klausimas yra projektu sprendžiamas: 1) autobusų dažnumo mažinimu, 
2) autobusų svorio mažinimu (elektriniai) ir 3) eismo atstumo nuo pastatų didinimu, galimai yra 
netiesa, nes: 

§ Keisti autobusų judėjimo schemą, įdiegiant Darnaus judumo plane specialistų siūlytus ir 
tarybos pritartus privažiuojamuosius maršrutus, eliminuojant jais važiuojančius autobusus iš 
pagrindinės Taikos pr. - Tiltų g. - H.Manto g. arterijos srauto, galima tiesiog rytoj be jokių 
brangiai kainuosiančių ir ilgai daromų BRT sprendinių; 

§ Elektromobiliai paprastai yra sunkesni už panašaus dydžio tradicinius automobilius (dėl 
akumuliatorių) – kodėl autobusų srityje bus kitaip? Nors UAB „Klaipėdos autobusų 
parkas“ gen. direktorius Vaidas Ramanauskas teigia, kad jie pirkimuose kelia sąlygas dėl kuo 
mažesnio elektrinio autobuso svorio ir klaipėdietiško Dancer elektrobuso gamintojas UAB 
„Vėjo projektai“ daug pasiekė lengvindami savo gaminius, visi supranta, kad nėra jokios 
garantijos, kad viešuosius pirkimus laimės klaipėdietiška įmonė, tuo labiau, kad 
dvigubų/prailgintų autobusų, apie kuriuos svajoja BRT strategai, negamina. 

§ Atstumai tarp autobusų srauto ir Tiltų g. pastatų nedidėja, jei nedidiname tarpo tarp namųJ 
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• 2022 09 25 vykusio seniūnaičių susitikimo su KMSA direktoriumi Gintaru Neniškiu mano teikti 
klausimai: 

1.  KMSA darbuotojų komunikacijos su klientais tvarkos aprašas yra? Ar paprastu 
arba mobiliu telefono numeriu KMSA darbuotojui skambinančiam piliečiui turi 
būti perskambinta ir per kiek laiko, jei nebuvo atsiliepta? Problema: KMSA 
skyrių vedėjai ir specialistai 80 proc. atvejų neatsiliepia telefonu ir 
neperskambina. 
Detaliau: 2019-ais buvo realizuotas 2018-ų metų gale savivaldybės administracijos direktoriaus 
pavaduotojos Alinos Velykienės inicijuotas KMSA komunikacijos ir gyventojų įtraukimo į 
sprendimų priėmimą strateginio priemonių plano parengimas (2018-10-29 KMSA direktoriaus 
sprendimas). Sprendiniai: 

 
KMSA ATSAKYMAS: tvarko aprašo nėra. Dėjome mes ant buvusio direktoriaus įsakymo, nes manome, kad 
įsakymo radimąsi įtakojo Alinos Velykienės, tuo metu ėjusios direktoriaus pavaduotojos pareigas, noras įtikti 
rinkėjams prieš savivaldos rinkimus, kuriuose dalyvavo ir S.Budinas, ir A.Velykienė. Įdomus valstybės 
institucijos veiklos motyvų pasirinkimas:) 

2. Ar pagal sutartis su paslaugų tiekėjais dėl želdinių ir želdynų priežiūros yra 
numatyta šalia Tiltų, Turgaus, H.Manto, Danės ir Liepų g. augančių medžių 
reguliari priežiūra? Jei taip, kas turi būti daroma, kokiu dažnumu ir kas KMSA 
atlieka kontrolę?  
Detaliau:  

• Klaipėdos miesto savivaldybės kontrolės ir audito tarnyba 2022 m. atliko auditą su tikslu 
įvertinti Klaipėdos miesto viešųjų teritorijų tvarkymo ir priežiūros organizavimą Klaipėdos 
miesto savivaldybės administracijoje. Tirtas laikotarpis 2019 - 2021 m. I ketvirtis. Savivalda 
per tirtą laikotarpį už miesto teritorijų tvarkymą ir priežiūrą sumokėta 8,65 mln., iš kurių 2,1 
mln. buvo skirta gėlynų priežiūrai. 

• 2020-2022 m. KMSA strateginiame veiklos plane su želdynais susijusios išlaidos > 05 
APLINKOS APSAUGOS programa > priemonė „Naujų ir esamų želdynų tvarkymas ir 
kūrimas“ (P1 1.2.1. Parengtas ir įgyvendintas apsauginių želdinių įrengimo veiksmų planas 
siekiant apželdinti labiausiai taršos veikiamas teritorijas, vnt.): 
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Želdynų ir želdinių inventorizavimo, apskaitos ir duomenų bazės tvarkymas: 

 
 

07 MIESTO INFRASTRUKTŪROS OBJEKTŲ PRIEŽIŪROS IR MODERNIZAVIMO 
programa > priemonė „Gėlynų atnaujinimas ir įrengimas“ ir keli priemonės „Miesto viešų 
teritorijų inventoriaus priežiūra, įrengimas ir įsigijimas“ punktai: 

 
 

Priemonė “Savivaldybei priskirtų teritorijų sanitarinis valymas, parkų, skverų, žaliųjų plotų 
želdinimas ir aplinkotvarka”: 
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Viešo pirkimo Klaipėdos miesto parkų, skverų, žaliųjų plotų želdinimo, 
aplinkotvarkos ir priežiūros paslaugos 2020-05-13 laimėtoju paskelbta UAB 
“Klaipėdos želdiniai”. 
Vertė be PVM:  1’570’247.93  EUR 
https://cvpp.eviesiejipirkimai.lt/Notice/Details/2020-645250 
KMSA ATSAKYMAS: atsakymas nepateiktas.  

3. Ar KMSA tinklapyje https://www.klaipeda.lt veikia paieška pagal raktinius 
žodžius? 
Detaliau: KMSA 2021-11-03 atsakymas Nr. TAS-283 į Antikorupcijos komisijos užklausimą 
2021-10-15 Nr. TAS-269: „Šiuo metu KMSA tinklapis ieško tik pagal tekstą esantį naujienoje, puslapyje ir 
pan. neieško pagal raktinius žodžius. Interneto svetainėje padarysime pakeitimus, kad būtų naudojama 
Google paieška kaip yra vilnius.lt ar 15min.lt.“ 
KMSA ATSAKYMAS: pradės veikti nuo 2022-12-01 - patikrinau, veikia! (R.K.) 

4. Kaip išspręstas klausimas dėl PMSA Projektų valdymo programos/įrankio 
parinkimo ir naudojimo? 
Pagrindimas:  

2020 m. paviešinta audito Savivaldybės administracijos suplanuotų ES fondų investicijų 
programos priemonės "Didžiųjų miestų kompleksinė plėtra" projektų įgyvendinimo 
vertinimas ataskaita: „Pokytis tarp 10-ies 2019 m. vertintų projektų verčių nuo 
2016-12-22 iki 2019-10-24 visų projektų vertė padidėjo daugiau nei 2,3 karto 
(nuo 24,1 iki 56,8 mln. Eur), savivaldybės biudžeto (SB) (savivaldybįs biužeto) 
dalis padidėjo 5,9 karto (nuo 5,8 iki 34,5 mln. Eur)“ - tiek mums kainavo KMSA 
tarnautoju, netinkamai paskaičiavusių projektų vertę, klaidos (R.K. pastaba); 

2021 m. KMS Kontrolės ir audito tarnybos paviešinta audito INVESTICIJŲ PROJEKTŲ 
VALDYMO KLAIPĖDOS MIESTO SAVIVALDYBĖJE, tyrusio 2018-2020 m. 
laikotarpiu vykdytus 109 ir 2021 m. suplanuotus dar 62 investicinius projektus, kuriems 
planuojama skirti 71 min. EUR arba 34 proc. patvirtintų savivaldybės biudžeto asignavimų, 
ataskaita: „investicijųų projektai nėra planuojami nuosekliai ir skaidriai; 
investicijų projektai nėra valdomi taip, kad būtų pasiekti projekto tikslai; 
investicijų projektų valdymo branda labai žema“. 

KMSA ATSAKYMAS: renkasi iš dviejų alternatyvų, bet jos labai brangios, pinigų gaila, o ir 
prasto projektų valdymo priežastis, direktoriaus manymu, ne įrankio nebuvimas, o darbuotojų 
motyvacijos ir kompetencijų stoka. Kodėl nesvarsto Vilniaus miesto savivaldybės administracijos 
sėkmingai naudojamo nemokamo REDMINE? Kaip ir kada žada spręsti KSMA tarnautojų 
kompetencijų ir motyvacijos stoką? Kitaip tariant, kada atleis netinkamus skyrių vadovus ir priims 
naujus, kad tie patys galėtų suformuoti naujus skyrių kolektyvus iš galinčių ir mokančių mokintis 
senų ir naujų, pakeitusių tinginius ir negabius? 

5. KMSA pavaldi VŠĮ „Klaipėdos butai“ valdo ~1500 gyvenamąsias patalpas, kurių bendras plotas 
sudaro ~64 tūkst. m2, iš jų ~600 socialinio būsto paskirties gyvenamosios patalpos, kurių bendras 
plotas  ~27 tūkst. m2. Ar KMSA direktorius nemano, kad šiuo metu taikoma KMSA 
strategija parduoti „nugyventą“ turtą renovacijos reikalinguose daugiabučiuose 
už labai žemą kainą, taip sukuriant socialines dykras, ir investuojant biudžeto 
lėšas į naujų socialinių daugiabučių statybas, mokant už m2 40 proc. brangiau, nei 
rinkos kaina, yra netinkama? Galimas sprendimas - imtys lyderio vaidmens 
inicijuojant ir palaikant renovacijos projektus tuose senos statybos 
daugiabučiuose, taip reikšmingai prisidedant prie renovacijos proceso skatinimo 



 11 

ir geresnio prastesnius socialinius įgūdžius turinčių piliečių integracijos, 
nesutelkiant jų vienoje vietoje? 
KMSA ATSAKYMAS: naujus socialinio būsto namus per brangiai statyti ir rezervatus kurti 
KMSA administracija nežada sustoti, dėl nugyventų butų pardavimo ir per brangiai naujų 
pirkimo, vietoje to, kad remontuotų ir taptų namo renovacijos projekto lyderiais (per savivaldos 
butus administruojančios VŠĮ „Klaipėdos butai“ darbuotojus), pagalvos. 

6. Ar jau yra parengtas 2021-2027 m. ES fondų finansavimo laikotarpio projektų 
sąrašas ir projektų viešinimo tvarka? 
Detaliau:  

KMSA 2021-11-03 atsakymas Nr. TAS-283 į Antikorupcijos komisijos užklausimą (Pav. 1) 
2021-10-15 Nr. TAS-269: „Dėl investicijų projektų viešinimo ir įgyvendinimo. Norėtume informuoti, kad 
investicijų projektų žemėlapis buvo rengiamas, siekiant viešinti 2014-2020 m. Klaipėdos miesto integruotos 
teritorijos vystymo programos projektus, kadangi toks reikalavimas įrašytas Integruotų teritorijų vystymo 
programų rengimo ir įgyvendinimo gairių 47 p. (2017 m. liepos 11 d. Lietuvos Respublikos vidaus reikalų 
ministro įsakymas Nr. 1V-618). Taip pat buvo nuspręsta į šį žemėlapį įtraukti miestui svarbius projektus 
(kuriuos įmanoma pažymėti tokiame žemėlapyje). Informacija žemėlapyje, atsižvelgiant į aktualius 
pasikeitimus, atnaujinama kas tris mėnesius. Sprendimo į investicijų projektų žemėlapį sukelti visus 
savivaldybės vykdomus projektus nebuvo, visa informacija apie vykdytus (vykdomus) projektus, finansavimo 
šaltinius, išlaidas, planuojamą sukurti vertę, skelbiama internetiniame puslapyje https://www.klaipeda.lt 
planavimo dokumentų skiltyje, kur sukeliami savivaldybės strateginiai veiklos ir metiniai planai bei ataskaitos. 
Šiuo metu rengiami ateinančio 2021-2027 m. ES fondų finansavimo laikotarpio 
projektų sąrašai ir sprendžiamas klausimas dėl projektų viešinimo. 
Klaipėdos m. savivaldybės administracija atsakingai įvertino pateiktas Audito rekomendacijas. 2021-09-15 
direktoriaus įsakymu Nr. ADM-1083 sudaryta darbo grupė Investicijų projektų 
planavimo, rengimo ir įgyvendinimo tvarkos aprašo naujai redakcijai parengti. 
Tuo pačiu darbo grupė svarstys klausimą ir dėl projektų valdymo įrankio 
pasirinkimo. 
Darbo grupės nariai susipažino su Vilniaus m. savivaldybės patirtimi ir naudojamu įrankiu (REDMINE) 
projektų valdyme. Taip pat analizuojamos ir kitos programos bei galimybės. Personalo skyrius planuoja 
mokymus darbuotojams, dirbantiems su projektais.“ 

 
Pav. 1. KMSA 2021-11-03 atsakymas Nr. TAS-283 į Antikorupcijos komisijos užklausimo dalis dėl KMSA vykdomų projektų viešinimo 

trūkumų 
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KMSA ATSAKYMAS: nėra. Dar rengia. Priminsiu, kalba apie projektus, kurie finansuojami 
pagal 2021-2027 m. ES fondų finansavimo laikotarpio programas, t.y. jos jau 2-us metus veikia. 

2022 10 17 gautas Projektų skyriaus vedėjos Elonos Jurkevičienies papildymas: 
Papildant atsakymą į 6 klausimą , informuojame 
           Šiuo metu yra rengiamas 2021-2027m. laikotarpio Regiono plėtros planas bei pažangos priemonės, 
tame tarpe ir  Klaipėdos m.ir jos priemiesčių tvarios plėtros strategija. ( Šių dokumentų rengimo metodika dar 
nepatvirtinta) Regiono savivaldybės diskutuoja dėl šio laikotarpio projektų, konsultuojamasi su CPVA 
ekspertais. Šiuose dokumentuose ( regiono plėtros plane bei Klaipėdos m. ir jos priemiesčių tvarios plėtros 
strategijoje), atsižvelgiant į projektams keliamus reikalavimus bei finansavimo galimybes, bus įtraukti 
Klaipėdos miesto projektai iš Klaipėdos miesto savivaldybės 2021-2030m.  strateginio plėtros plano.  
              Dėl viešinimo. Parengtoje Projektų valdymo sistemos techninėje  specifikacijoje numatomas ir 
projektų viešinimo funkcionalumas, t.y. „nuėjus konkrečiu interneto adresu būtų pateikiama visų projektų 
informacija su paieškos ir filtravimo galimybe.“ 
Elona Jurkevičienė 
Projektų skyriaus vedėja 

7. Kiek KMSA ir jai pavaldžios organizacijos 2021 m. išleido viešinimui? (pateikite 
detalizaciją pagal atskiras organizacijas). Kokie viešinimo tikslai ir rezultatai? 
KMSA ATSAKYMAS: klausimas neįgarsintas, atsakymas nepateiktas. 

8. Lietuvoje mirštamumas nuo širdies ir kraujagyslių ligų 4 kartus didesnis ES šalių vidurkis 
(LRT.lt). Klaipėdoje gyventojų sergamumo kraujotakos ligomis sistemos 2015 - 2019 m. 
didėjimas siekė net 59 proc. (Pav. 2), ir stipriai viršijo Lietuvos vidurkį (37 proc.). Kaip Sveikatos 
apsaugos skyriaus vedėja Rožė Perminienė ir BĮ „Klaipėdos miesto visuomenės sveikatos 
biuras“ vadovė Jūratė Grubliauskienė KMSA direktoriui paaiškino tokio augimo priežastis, kokių 
veiksmų ėmėsi prevencijai ir kokių pasiekė rezultatų? 

 
Pav. 2. 2022-09-15 SMELTALĖS UPĖS PRIEPLAUKOS AKVATORIJOS IR UPĖS DALIES IKI MINIJOS G. TILTO VALYMO 

(GILINIMO) POVEIKIO APLINKAI VERTINIMO (PAV) ATASKAITA (98 psl.) 

KMSA ATSAKYMAS: klausimas neįgarsintas, atsakymas nepateiktas. 
9. Kada seniūnaičiams bus pristatytas KMSA 2023-2025 m. strateginio veiklos plano 

projektas? 
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KMSA ATSAKYMAS: klausimas neįgarsintas, atsakymas nepateiktas. 
Savivaldybės Strateginio planavimo tvarkos aprašo 30 punkte numatyta, kad „SPG pritarus SVP projektui, 
jis paskelbiamas Savivaldybės interneto svetainėje, taip sudarant galimybes savivaldybės bendruomenei 
susipažinti su dokumentu ir nustatant terminą pastaboms bei pasiūlymams pateikti. SVP projektas 
pristatomas viešame renginyje, kuriame  kviečiami dalyvauti seniūnaičiai, bendruomenės atstovai, kiti 
suinteresuoti fiziniai ir juridiniai asmenys. SPG turi išnagrinėti raštu gautus pasiūlymus ir prireikus 
patikslinti projektą“. 
Atsižvelgiant į 2023-2025 m. SVP numatomą tvirtinimo datą (savivaldybės biudžetas (vadinasi, ir SVP) 
turi būti patvirtintas per 2 mėn. nuo Finansinių rodiklių įstatymo priėmimo (paprastai būna priimtas apie 
gruodžio vidurį), SVP projektas planuojamas viešinti apie 2023 m. sausio mėn. vidurį. 
Pagarbiai 
Snieguolė Kačerauskaitė 
Strateginio planavimo skyriaus vedėja 

10. KMSA tapo krepšinio klubo „Neptūnas“ dalininke (9 dalys iš 20). Trečio Lietuvos miesto 
Klaipėdos krepšinio klubo „Neptūnas“ biudžetas ~1,5 mln., iš jų ~1 mln. skiria savivaldos 
sprendėjai iš miestiečių mokesčiais sunešto biudžeto. KMSA tapus dalininke, likę dalininkai - 
verslo įmonių akcininkai (dalis jų neremia klubo finansiškai), tikisi, kad KMSA skiriama rėmimo 
suma išaugs iki 1,2 - 1,4 mln. EUR jau šiais metais. Žaidėjų ir trenerių atlyginimai suvalgo beveik 
1 mln. EUR. Ar galėtumėte klubo dalių valdytojams - Klaipėdos piliečiams - pateikti informaciją: 

a. kokia dalis iš klubo „Neptūnas“ žaidėjų ir trenerių atlyginimams per metus 
išleidžiamo ~1 mln. EUR tenka ne Klaipėdos mieste išaugusiems krepšinio 
talentams, o užsienio legionieriams? 

b. Ar tikrai klubas, kurio gerbėjai savo asmeninį susidomėjimą jo veikla 
pagerbia tik 96 tūkst. EUR, vertas papildomai 1 mln. EUR iš bendro miesto 
biudžeto? Profesionalaus sporto srities piramidės viršūnės paklausa atspindi jo reikalingumą 
visuomenei. Neptūno finansinėse ataskaitose skelbiama, kad krepšinio klubo pajamos per 
metus per 2021 m. sudarė tik 96 tūkst. EUR, iš jų 13 tūkst. EUR bilietų ir abonementų 
pardavimo pajamos (2020 m. - 136 tūkst. EUR), pajamos už reklamą 46 tūkst. EUR (2020 
m. - 84 tūkst. EUR), atributikos pardavimas - 5 tūkst. EUR (2020 m. - 11 tūkst. EUR). 

c. Kaip klubo vadovai/dalininkai paaiškino faktą, kad jų pajamos už bilietų 
pardavimą yra dvigubai mažesnės už susijusias su platinimu išlaidas? Kaip 
klubo vadovai/dalininkai paaiškino faktą, kad Reklamos pardavimo pajamos 
4 kartus mažesnės, nei susijusios išlaidos? Finansinės ataskaitos už 2021 m. skelbia, 
kad „Neptūnas“, turėjęs 96 tūkst. EUR pajamų iš bilietų ir abonentų pardavimo, išlaidų, 
susijusių su bilietų platinimu (vidutiniškai 33 rungtynės per sezoną) turėjo dvigubai daugiau - 
179 tūkst. EUR. Net 4 kartus didesnius nuostolius nei pajamas neša ir kita, reklamos 
pardavimo veikla - pajamos 46 tūkst., išlaidos, susijusios su reklamos paslaugų teikimu - 179 
tūkst. EUR. 

d. 2022-09-15 vykusiame Klaipėdos miesto tarybos posėdyje miestiečius atstovaujantys tarybos 
nariai priėmė sprendimą perimti 9 iš 20 „Neptūno“ dalių, taip savivaldybę padarant 
didžiausiu klubo dalininku. Perėmimo dienai klubo skola/įsipareigojimai sudarė ~800 tūkst. 
EUR. Tarybos posėdžio metu KMSA Turto valdymo skyriaus vedėjas Edvardas Simokaitis 
atsakydamas į klausimą apie skolą, teigė, kad savivalda skolos neperima: „skolos yra įstaigos 
skolos, tai nėra susiję su dalininkais“, „savivaldybė neįgauna naštos ar atsakomybės tas skolas 
grąžinti, įstaigos skolos yra atskirtos nuo dalininkų įsipareigojimų“ (2022-09-15 Tarybos 
posėdis, 6:09:17). Ar KMSA direktorius pritaria E.Simokaičio išsakytai pozicijai? 

KMSA ATSAKYMAS: čia buvo politinis sprendimas, KMSA dar nesusipažino su klausimo dėl 
išlaidų bilietams ir reklamai, didesnių nei pajamos, ir išlaidų legionieriams santykio su bendru 
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darbo vietų biudžetu, medžiaga, pateiks atsakymą vėliau. Krepšinio klubo „Neptūnas“ skolos 
negula jokiais būdais ant Klaipėdos mokesčių mokėtojų pečių, KMSA jų iš biudžeto nedengs. 

Kaip galima buvo parengti siūlymą tarybos nariams prisiimti dalininko pareigas, neįvertinus 
finansinių ataskaitų, E. Simokaiti? 

• 2022 12 15 įvyko seniūnaičių susitikimas KMSA su KRATC atstovais „De ̇l atliekų konteinerių 
Klaipe ̇dos Senamiestyje”. Teikti klausimai: 
1. klaipeda.maps.arcgis.com > sluoksnis “Atliekų konteineriai” - atspindi tikrovę? Kokia vizija 

senamiesčiui? Antžeminių turi visai nelikti? Iki kada? Kokiu didžiausiu atstumu 
nuo atliekų rūšiavimo vietos gali būti daugiabučio laiptinės durys? Kaip bus 
užtikrinamas šis normatyvas?  
ATSAKYMAS: nėra tokio reikalavimo, yra tik AM ministro rekomendacija dėl ne didesnio nei 
150 m atstumo. 

2. Mėmelio projektas 3oo butų, Bastionų namai 700 butų – ar privačių projektų 
vystytojai derina su KMSA viešosios infrastruktūros poreikius, šiuo atveju vietos 
atliekų konteiniariams?  
ATSAKYMAS: Visi projektų vystytojai turėjo nusimatyti rūšiavimo infrastruktūrai reikalingus 
sprendinius, bet griežtesni reikalavimai požeminiams sprendimams yra tik rekomendacija. 

3. Klaipėdos miesto Darnaus judumo planas > 8.2.1. Senamiesčio centrinė dalis – 
bevarikliam transportui (iki 2030 m.) | Nulinio CO2 zona. Kaip KRATC rengiasi 
įgyvendinti tikslą surinkti šiukšlės iš senamiesčio? Konteinerių talpos milžiniškos, elektrinis 
transportas, gebantiso pakelti tokio svorio ir apimties talpas, bus neracionaliai brangus. 
ATSAKYMAS: KRATC sako, kad yra hibridai, kurie pakelia ir paveža, apie tai pagalvota. 

4. Organinių atliekų surinkimas nuo 2023 m. Kaip tai atrodys senamiestyje. Kur 
stovės konteineris, jei požeminiai jau įrengti ir 
komunikacijos/medžiai/gatvės/namai neleidžia kasti papildomos duobės?  

ATSAKYMAS: Bus papildomi šalia įrengtų požeminių statomi kito dizaino dalipdiniai. Svarstomi 
antžeminiai visų gamintojų yra visų reikalingų rūšių atliekoms.  

• Kviečiau senamiesčio gyventojus, sekančius Klaipėdos senamiesčio gyventojų bendruomenės 
paskyrą Facebook, prisijungti prie kartu su KBA organizuotų bendruomenių eityvių Klaipėdos Jūros 
šventės eisenoje ir dalyvauti teikiant pasiūlymus ir balsuojant už geriausias idėjas, kurias įsipareigoja 
įgyvendinti savivaldybė, Dalyvaujamojo biudžeto programoje (daugiau informacijos apie apie 
programą rasite čia: https://dalyvauk.klaipeda.lt 

 

Nors kol kas nepavyko sujudinti sprendimų priėmėjų mąstymo tiek, kad jie centrinių senamiesčio gatvių 
pastatų fasadų remontą suvoktų kaip 100 procentinę savivaldos biudžeto pareigą kompensuojant 
senamiesčio gyventojų toleruojamos pastatus ardančios vibracijos, keliamos sunkiojo transporto, žalą, 
kaip nepavyko ir įtikinti, kad būtina numatyti veiklos plane ir biudžete lėšas kapitaliniam Tiltų gatvės 
grindinio remontui, mūsų senamiestyje ir prieigose pastaraisiais metais įvyko daug gerų ir svarbių dalykų: 

🎯  atnaujintos Danės krantinės promenadą, išmanius fontanus, vaikų žaidimo aikštelę ir riedlenčių 
parką aplanko tūkstančiai žmonių; 

🎯  tvarkomos šalutinės senamiesčio gatvelės, anksčiau buvusios čiurnų narinimo  trasomis 
(Sukilėlių, Vežėjų baigtos, Žvejų, Teatro, Daržų, Didžiosios Vandens gatvės tvarkomos); 

🎯  investuotojas Darius Žakaitis realizuoja idėją nupirktame Švyturio alaus daryklos gamybos 
pastate įkurti „TechZity”, kuriame veiks tūkstančius žmonių talpinantis konferencijų centras, o 
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atvirame startuolių hub‘e veiks aukščiausius atlyginimus gaunantys talentai - statybos jau 
pradėtos! 

🎯  Mėmelio miesto projektą šalia Kuršių marių vystančios “Stemma gupė” ir Bastionų namų 
projektą šalia Jono kalno vystančios „Verdispar Gluosniai“ kompanijų akcininkai pasirūpins, 
kad naujų čia įsikursiančių 2000 (!) senamiesčio gyventojų ir dirbančiųjų turėtų kur gyventi, 
maitintis ir pramogauti - statybos jau pradėtos! Šių projektų reikšmę mūsų senamiečiui padės 
suprasti paprastas skaičius - šiandien senamiestyje gyvena 1250 balsavimo teisę turinčių; 

🎯  kompanija „V. Paulius & Associates“ pradėjo Salamander pastato šalia Biržos tilto atstatymo 
darbus; 

🎯  keičiasi  Senojo turgaus aikštė - valomasi nuo griuvenų, statosi nauji pastatai, tuoj bus 
patvirtintas pagrindinis aikštės ir halės projektas; 

🎯  naujas traukos objektas ir Danės krantinės kontūrus reikšmingai pakeitęs laivas „Sūduvis“, tapęs 
muziejumi, pritraukia tūkstančius žmonių; 

🎯  baigtas Klaipėdos pilies bokšto atstatymo rangos konkursas - jį statys UAB „Klaipėdos 
restauratorius“; gera žinia - tai tas pats rangovas, kuris vykdė Jono kalno sutvarkymo darbus - 
būsime tikri, kad nevalyvai atliktų Jono kalno darbų garantinis įsipareigojimas pakeisti broką 
bus įvykdytas:) 

  

2023 metų veikos kryptys 
Prieš metus rengdamas seniūnaičio ataskaitą dėkojau savo šeimai, kuri kantriai palaikė mano dalyvavimą 
skirtingose miesto ir nacionaliniu mastu veikiančiose darbo grupėse, asociacijose, komisijose ir tarybose 
(priskaičiavau 13-a tokių), leidžiančių siekti pokyčių ne tik senamiesčio, bet ir miesto bei visos šalies mastu. 
Šis šeimos palaikymas sukūrė prielaidas skirti šiai veiklai pastaraisiais metais faktiškai visą savo laiką. 
Tikiuosi, rezultatai ilgalaikėje perspektyvoje bus naudingi visiems čia gyvenantiems, kartu ir jiems. 

 

Deja, aplinkybės pasikeitė, 2023 m. planuoju nebetęsti seniūnaičio veiklos. Senamiesčio seniūnaičio 
pareigų imsis atsakingas ir kūrybingas vietos gyventojas, kuriam rūpi. Jei skaitai šią ataskaitą ir gyveni 
senamiestyje - pradėk domėtis!:) 

 

Tęsiu viešojo sektoriaus stebėseną, kurią nurodau kaip svarbiausią darbą, nes dar 2017 metais pradėjęs 
seniūnaičio veiklą ir įsitraukęs į savivaldybės dokumentų, sprendimų priėmimo procesų ir didelio 
savivaldai pavaldaus 138 įstaigų/įmonių/organizacijų veiklos vertinimą, atradau, kad mokesčių 
mokėtojų sumokėti į viešą biudžetą pinigai, skirti visuomenės bendrų reikalų tvarkymui, ne visada yra 
naudojami racionaliai, kartais dėl nekompetencijos, kartais dėl korupcijos, dažnai ir procesų valdymo 
kokybė yra prasta. Po truputį susiformavo ilgalaikė asmeninė vizija - viešinti pastebėtas nekompetencijos 
ar korupcijos apraiškų istorijas, versti jaustis nepatogiai prastai miestui dirbančius ar net iš jo vagiančius, 
siekti nepalankios tokiam neatsakingam elgesiui aplinkos įtraukiant į diskusijas visuomenę ir tam skirtas 
institucijas (STT), įtakoti pokyčius. Atsakingas miesto įmonių, savivaldybės administracijos valdymas, 
atsisakant perteklinių, besidubliuojančių etatų ir veiklų finansavimo, atsakingas projektų valdymas leistų 
pasiekti rezultatą - didesnė mokesčių mokėtojų pinigų mieste būtų išleidžiama investicijoms į miestiečių 
gerbūvį, saugumą ir aplinkos gerinimą. Tokiu būdu turėtume daugiau miestui, o ne atskiriems asmenims, 
naudingų sprendimų ir pasiektume gerovę per trumpesnį laiką. 

 

Dalyvaukime! 
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DĖL PASIŪLYMŲ IR KLAUSIMŲ KMS 2023 - 2025 M. SVP

Teikiame  Klaipėdos  miesto  savivaldybės  administracijos  atsakymus  į  Jūsų  pateiktus
pasiūlymus ir klausimus dėl Klaipėdos miesto savivaldybės 2023-2025 m. strateginio veiklos plano
projekto.
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Programa Klausimai/siūlymai ir Klaipėdos m. savivaldybės administracijos atsakymai

1 2

Atsakymas

2 3

Atsakymas

3 4 Ar yra daugaiu savivaldybių LT, kuriose yra atskirta vaikų ligoninė ir Sutrikusio vystymosi kūdikių namai? Turėtume būti geriausias miestas vaikų sveikatai užtikrinti. Ar vieši rodikliai tą patvirtina? Pateikite juos.

Atsakymas

4 5

Atsakymas

5 6

Atsakymas

6 6 Priemonė "Ištisinio asfaltbetonio dangos įrengimas" - kada bus į asfaltavimo darbų sąrašą įtrauktas Pylimo gatvė (žvyras) senamiestyje?
Atsakymas

7 6 Priemonė "Asfaltbetonio dangos, žvyruotos dangos ir akmenimis grįstų gatvių dangos remontas; Suremontuota 0,1 ha gatvių akmens grindinio dangos senamiesčio gatvėse" - 
Atsakymas Nesuformuluotas klausimas.
8 6

Eil. 
Nr.

Klaipėdos pilies ir bastionų komplekso restauravimas ir atgaivinimas (II etapas, pilies didžiojo bokšto atkūrimas) - kaina 3,55 mln. EUR. Klaipėdos miesto savivaldybės administracija su piliečius atstovaujančiais 
taryboje politikais susitarė dėl 1,5 mln. bokšto atstatymo kainos. Konkursą pasiūlytomis sąlygomis parengti projektui laimėjusios UAB „Uostamiesčio projektas“ architektai rengdami projektą netilpo į sąlygose 
numatytą sumą ir nubraižė bokštą už 1,8 mln. EUR. KLAUSIMAS: kam mums pirminio projekto sąmatos skaičiuotojai, jau 10 metų nepataikantys su kainomis, už kurias balsuoja tarybos nariai, 2 - 4 kartus? 
SPRENDIMAS: atleisti.

Projekto vertė didėja dėl vykdomo rangos darbų viešojo pirkimo - gauti pasiūlymai viršija preliminariai numatytas sumas. Projektui planuojamos tik SB lėšos, nes po konsultacijų su VšĮ Centrinės projektų valdymo 
agentūros ekspertais, projektas nebuvo įtrauktas į siūlomų ES lėšomis finansuoti projektų sąrašą. 

Kompiuterinės, programinės įrangos, organizacinės technikos bei licencijų įsigijimas, eksploatavimas - 0,87 mln. EUR - detalizacijos pilnos reikia. Kiek už analogiškas 1 darbo vietos paslaugas moka Vilniaus ir 
Kauno sav.?
Teikiame priemonės "Kompiuterinės, programinės įrangos, organizacinės technikos bei licencijų įsigijimas, eksploatavimas" detalizaciją: 505 333 Eur – eksploatacinės medžiagos, programinės įrangos priežiūra, 
licencijos, 104 500 Eur – nešiojami kompiuteriai, komutatoriai, daugiafunkciniai spausdintuvai, 255 000 Eur – programinės įrangos tobulinimas, seniūnaičių balsavimo sistemos kūrimas. Informacijos apie kolegas 
Vilniaus ir Kauno savivaldybėse neturime

Nėra savivaldybių Lietuvoje, kuriose veiktų Jūsų minimos atskiros įstaigos. Šių įstaigų teikiamos paslaugos kitose savivaldybėse yra teikiamos, tik kitomis formomis (įvairūs skyriai yra integruoti į įvairias sveikatos 
priežiūros įstaigas ar net socialines įstaigas, taip pat yra įstaigos, teikiančios šias paslaugas, bet kitokiais pavadinimais (pvz., Vilniaus miesto kompleksinių paslaugų centras „Šeimos slėnis“)) nei mūsų. Kadangi esame 
vienas iš didžiausių miestų, tai sveikatos paslaugų poreikis vaikams taip pat yra didelis ir šiuo metu net nėra 100 proc. patenkinamas visiems besikreipiantiems, kad nereiktų laukti eilėse pas specialistus. Su įstaigų 
veiklos ataskaitomis ir jų pasiektais rodikliais galite susipažinti Jūsų minimų įstaigų svetainėse, kur jos yra viešos ir visiems prieinamos.

Priemonei "Dviračių ir pėsčiųjų takų  plėtra" per artimiausius 3 metus bus išleista 6 mln. EUR - ar yra patvirtintas Klaipėdos miesto dviračių takų įrengimo standartas, kad skirtingi rangovai nerašytų laiško iš 
Rūgpienių kaimo.
Klaipėdos miestosavivaldybės administracija, rengdama projektus vadovaujasi patvirtintais normatyviniais dokumentais:
1. Klaipėdos miesto dviračių infrastruktūros plėtros specialusis planas;
2. Statybos techninis reglamentas STR 2.06.04:2014 „Gatvės ir vietinės reikšmės keliai. Bendrieji reikalavimai“;
3. Gerosios praktikos sprendiniai, taikomi kituose miestuose ir užsienio valstybėse;
4. Dviračių takų projektai derinami su Lietuvos dviratininkų bendrijos atstovu iš Klaipėdos.

Priemonė "Klaipėdos miesto gatvių rekonstravimas bendromis savivaldybės ir privačių asmenų lėšomis" - ydinga praktika, lemianti atskirties didėjimą, kai pasiturinčių turtas lemia neproporcingą naudojimąsi viešo 
biudžeto pinigais aplinkos pagerinimui, skurdinant darbų iš bendro miesto prioritetų sąrašo finansavimo galimybes.

Iš dalies taip, šioje priemonėje dalyvauja tikėtina didesnes pajamas gaunančių žmonių grupė (atitinkamai susikūrusios bendrijos ir pan.), nes ne kiekvienas žmogus gali prisidėti nuo kelių šimtų iki vieno kito 
tūkstančio prie miesto infrastruktūros pagerinimo. Bet tai skatina žmones dalyvauti šioje programoje ir nežiūrint į parengtus gatvių (kelių) trimečius prioritetinius sąrašus, surinkus minimalų balų skaičių (pagal 
patvirtintą Klaipėdos miesto tarybos tvarkos aprašą 2018 m. liepos 26 d. Nr. T2-181) gauti prioritetą ir nuo ateinančių metų pradedamas šio objekto įgyvendinimas. Tokia praktika taikoma ir kitose Savivadybėse, 
manome kad tai geras projektas. Per pastaruosius trejus metus kiekvienais metais tokiu principu sutvarkoma nuo 2-3 gatvių.

Į šią priemonę nėra traukiamos gatvės, kurių danga yra žvyruota. Šia priemone tvarkomas mieste esančios gatvės su jau gan bloga esama asfalto danga, t.y. atliekamas gatvės paprastasis remontas. Pylimo g.  
netraukiama į žvyruotų gatvių remonto sąrašą, nes šalia jos vykdomi archeologiniai tyrinėjimai Šv. Jono bažnyčios atstatymo teritorijoje. Toliau planuojamas šio projekto įgyvendinimas (Šv. Jono bažnyčios 
atstatymas). Atsižvelgus į tai, būtų netikslinga ją remontuoti, nes bažnyčios atsatatymo projekto sprendiniai gali įtakoti vėl šią gatvę pertvarkyti (inžinerinių tinklų klojimo darbai ir pan.).

Priemonė "Daugiaaukštės automobilių stovėjimo aikštelės teritorijoje  Bangų g., Klaipėdoje, įrengimas", Rengėjo pastaba: Vykdant pirkimą, buvo gautas didelės vertės pasiūlymas, todėl nutrauktas pirkimas ir vadovų 
lygmenyje priimtas sprendimas atidėti šio projekto vykdymą ateičiai. Kai Dariaus Žakaičio Tech Zity projektas realizuosis, tokia aikštelė bus labai reikalinga! O gal Žakaitis sako, kad ne? Kokie argumentai be kainos 
atidėti neaiškaim laikui šį projektą, kurį R.Zulcas prieš kelis metus vardino kaip "labai reikalingą"?

ReniMac



Atsakymas

9 6

Atsakymas

10 6

Atsakymas

11 6

Atsakymas

12 6

Atsakymas

13 6

Atsakymas

14 6

Atsakymas

15 7 Priemonė "Turgaus aikštės su prieigomis sutvarkymas, pritaikant verslo,  bendruomenės poreikiams" - kur darbai ir finansai? Pagal 2018 m. pristatytą projektą 2022 m. jis turėjo būti baigtas.
Atsakymas

16 7 Priemonė "AB „Klaipėdos energija“ teritorijos Danės g. 8, Klaipėdoje, konversija" - kodėl nieko nenumatyta 2023 m.?
Atsakymas

17 7 Priemonė "Dalyvaujamojo biudžeto iniciatyvų įgyvendinimas" - kodėl 2024 m. priemonei numatyta 50 tūkst. EUR, o 2025 m. - 0?

Savivaldybė laikinai šiam laikotarpiui priėmė sprendimą neįgyvendinti šio objekto, nėra priimta sprendimo, kad jis niekada nebus įgyvendinamas. Gavus vykdomo pirkimo pasiūlymo kainas, Savivaldybė negalėjo 
šiai dienai tiek numatyti lėšų šiam objektui (atsižvelgus į kitų jau vykdomų objektų kainų kilimą dėl sutarčių indeksavimo ir pan.), todėl ir priimta buvo kad laikinai stabdome šį objektą. Normalizavus rinkoje statybos 
kainų kilimui, jos infliacijai, tikėtina vėliau bus gaunamas patrauklesnis pasiūlymas šiam objektui atsirasti.

Priemonė "Transporto kompensacijų mokėjimas; Kompensuota 58 vnt. nuostolingų maršrutų" - kokio dydžio autobusai važinėja šiais nuostolingais 58-iais maršrutais? Kokie tai maršrutai? Kada bus realizuota paregta 
privažiuojamų ir pagrindinių miesto maršrutų schema?

Visas maršrutų tinklas: https://m.stops.lt/klaipeda/#klaipeda
Maršrutus aptarnauja: 62 mažos talpos priemonės, 134 M3 tipo 12 metrų ilgio transporto priemonės, 27 M3 tipo 16,5/18 metrų ilgio transporto priemonės. Iš jų: 57 dujinės (CNG), 3 elektrinės.
Privežamųjų (priemiesčio) maršrutų sąrašas (plečiamas nuo 2011 metų): http://senoji.klaipedatransport.lt/maps/zone.php?all=1

Priemonė "Viešojo transporto priežiūros ir paslaugų kokybės kontroliavimas" - netinkamai užtikrinama arba kontrolė, arba teikiamų paslaugų aprašas netinkamas - nepakankama švara autobusuose, purvini langai. 
Kas ir kaip vykdo kontrolę? 

Sutartyse, sudarytose VšĮ „Klaipėdos keleivinis transportas“ su įmonėmis, laimėjusiomis konkursus dėl keleivių vežimo nustatytais maršrutais Klaipėdos mieste, yra numatytas vežėjų įsipareigojimas maršrutus 
aptarnauti švarios išorės ir vidaus transporto priemonėmis. VšĮ „Klaipėdos keleivinis transportas“ atlieka reguliarius transporto priemonių  švaros patikrinimus. Tikrinimai atliekami atsižvelgiant į turimus resursus ir 
galimybes, dažniausiai galinėse maršrutų stotelėse. Užfiksavus pažeidimus, vežėjams taikomos sutartyse nustatytos sankcijos.

Priemonė "Infrastruktūros įrengimas, reikalingas BRT sistemai funkcionuoti ( Integruojama į priemonę "Eismo valdymo sistemos modernizavimas žaliosios bangos principu Smiltelės g., Taikos pr., Tiltų g. ir 
Liepojos g. integruojant BRT, dviračių takų, apšvietimo ir dangų sutvarkymą" - kur darbai rodikliuose ir jiems skirti finansai?

2022 m. III ketvirt. baigtas rengti BRT projektas ir šiuo metu yra baigiamos derinti su atsakingomis institucijomis keturios (iš šešių) projekto dalys. Tiltų gatvės ir H. Manto gatvės BRT projekto dalys (2 vnt.) nėra 
suderintos su Kultūros paveldo departamento prie Kultūros ministerijos Klaipėdos teritoriniu padaliniu ir Klaipėdos apskrities vyriausiuoju policijos komisariatu. BRT statybą leidžiantį dokumentą planuojama gauti 
š.m. IV ketvirtį. 2023 m. priemonei planuojama 57,7 tūkst. Eur SB(L) lėšų techninio projekto parengimui.

Priemonė "Mokamo automobilių stovėjimo sistemos mieste kūrimas ir išlaikymas" - Kaip KKT panaudojo surinktas viršplanines lėšas (28 proc. nuo surinktos sumos)? Surinktas perteklius turėjo sumažinti kitų 
priemonių finansavimo poreikį iš KMSA biudžeto - ką sumažino?

Visa surinkta vietinė rinkliava už automobilių statymą  yra pervedama į Klaipėdos miesto savivaldybės administracijos biudžetą, tiek iki plano, tiek virš plano. Vietinės rinkliavos už automobilių statymą lėšas 
VšĮ ,,Klaipėdos keleivinis transportas“ naudoja tik rinkliavos administravimui.      

Priemonė "Automatinės eismo priežiūros prietaisų eksploatacija ir įrengimas" - išmaniųjų greičio matuoklių rodiklis 2022 - 2025 metais nekinta - 7 matuokliai. Kodėl nenumatoma įsigyti daugiau išmaniųjų greičio 
matuoklių, įvertinus, kad 2024 metais nebeliks 18-os senųjų "inkilų" (baigiasi nuomos sutartis, nutarta pašalinti)?

Informacijos dėl poreikio įrengti daugiau greičio matuoklių iš policijos nėra gauta. 2024 m. planuojama, kad visi, t .y. 7 vnt., bus išmanieji greičio matuokliai, kuriems nereikalingi „inklai“. „Inkilai“ tampa 
nefunkcionalūs, todėl planuojama juos išmontuoti.

Priemonė "Projekto „Koordinuota šviesoforų valdymo sistema Taikos pr. (integruojant BRT projekto sprendinius, apimant dviračių takų, apšvietimo ir dangų sutvarkymą)“ įgyvendinimas" - 10 proc. projekto darbų 
užbaigtumo 2025 m. kainuos 1,6 mln. EUR. Jei taip, viso projekto kaina 16 mln. EUR? Jei tai rengėjo klaida, pakeiskite SPP sumą arba rodiklį į tinkamą.

Tai ne klaida. Šis projektas yra įtrauktas į sąrašą projektų, kurie bus finansuojami iš 2021-2027 m. laikotarpio  ES lėšų, skirtų Klaipėdos regionui. Preliminari projekto vertė 16,7 mln. Eur, iš kurių 14,2 mln. Eur - ES 
lėšos ir 2,5 mln. Eur - SB, įgyvendinimo terminas 2022-2027 m. Atkreipiame dėmesį, kad tai yra kompleksinis projektas:
a) apimantis visą koridorių Smiltelės g. Taikos pr., Tiltų g., H. Manto g. ir Liepojos g.
b) apimantis apšvietimo, dviračių takų, dangų sutvarkymą ir integruojant BRT projekto sprendinius, pvz. pertvarkomos Debreceno g. - Taikos pr. sankryža,  ir Naujakiemio - Taikos pr. sankryžos bei koridoriuje 
esančios žiedinės sankryžos.
Tiksli projekto kaina paaiškės 2023-2024 m. parengus techninį projektą ir parinkus rangovą. 2023-2025 m. SVP  apima tik projekto darbų įgyvendinimo pradžią, todėl numatytos lėšos 2025 m. yra 1,6 mln. Eur.

Šiuo metu baigiama techninio projekto ekspertizė. Gavus statybą leidžiantį dokumentą bus sprendžiamas klausimas dėl projekto tolimesnio įgyvendinimo.

Planuojama, kad AB „Klaipėdos energija“ organizuotų architektūrinį  konkursą ir parengtų viešosios erdvės prie Danės upės techninį projektą savo lėšomis. Toliau būtų bendrai ieškoma projekto įgyvendinimo 
finansavimo galimybių.
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2024 m. numatyta 50 tūkst. Eur vienos iš seniau atrinktų idėjų įgyvendinimui (Mitologinės ir poilsinės žaidimų erdvės "Baltų saulės parkas" pagal gyventojų iniciatyvą įrengimas Tauralaukyje). Lėšos naujoms 
idėjoms įgyvendinti 2024 ir 2025 m. bus įtrauktos po to, kai bus atliktos projektų atrankos procedūros ir paaiškės preliminarios sąmatos. Galime patikinti, kad bus planuojama ne mažesnė nei 100 tūkst. Eur. suma.

Priemonė "Daugiabučių namų kiemų infrastruktūros gerinimas su gyventojų daliniu prisidėjimu" - ta pati nelygybės ir atskirties skatinimo apraiška, kaip ir su kelių, prisidedant turtingiesiems, tvarkymo atveju, taip 
apribojant bendro viešo intereso tenkinimo principą. Reikia mesti šią socialiai neteisingą praktiką ir priemonių.

2022 m. gautas pirmas gyventojų prašymas prisidėti 10 proc. sava dalimi prie automobilių stovėjimo aikštelių projektavimo, įrengimo, tai daugiabutis namas Naujakiemio g. 15. Šio namo gyventojams numatoma 
2023 m. atlikti aikštelės projektavimo darbus, 2024 m. numatant įrengimą. KMSA nedarė tyrimo, kokias pajamas turintys žmonės gyvena šiame daugiabutyje. 

Priemonė "Klaipėdos miesto paviršinių nuotekų tinklų įrengimas, remontas ir rekonstrukcija" (Rengėjo pastaba: PAVIRŠINIŲ NUOTEKŲ KOLEKTORIAUS ŠVYTURIOG. TĘSINYJE IR AB „KLAIPĖDOS 
JŪRŲKROVINIŲ KOMPANIJA“ TERITORIJOJE 576,0 tūkst. Eur.) -  Kodėl miesto pinigai naudojami KLASCO gerovei? Ar jų teritorija nėra valstybinė uosto žemė, kurios sprendimus turėtų užtikrinti juridinio 
asmens arba KVJUD finansai? Visi paviršinių nuotekų tinklai, buvę KMSA atsakomybe, perduoti AB "Klaipėdos vandenys", ar ne? Kodėl šios ir kitos priemonės (Klaipėdos miesto gatvių kietųjų dangų paviršinių 
nuotekų priežiūra) išlaidos tenka KMSA biudžetui?

Šie lietaus nuotekų tinklai (kolektorius) KLASCO teritorijoje priklauso Klaipėdos m. savivaldybei (tinklas nėra perduotas AB “Klaipėdos vanduo“). Per šį kolektorių  išteka Sportininkų g. mikrorajono lietaus 
nuotekos. Šis kolektorius yra avarinės būklės, todėl jį būtina tvarkyti ir kuo skubiau.

Priemonė "47,4 ha Medelyno gyvenamojo rajono infrastruktūros išvystymas. I etapas" - ar tiesa, kad šis projektas buvo prioritetinių sąraše ir buvo įvardijamas kaip vienas svarbiausių siekiant pritraukti į miestą 
daugiau gyventojų? Kodėl priemonė nerealizuota 2022? Kodėl neplanuojama 2023?
Projektavimas buvo sustabdytas dėl išmiškinimo procedūrų. Jos buvo atliktos. Per šį laikotarpį pasikeitė Teritorijų planavimo įstatymo nuostatos, draudžiančios rengti žemės sklypų formavimo ir pertvarkymo 
projektus sklypams, suplanuotiems pagal detaliųjų  planų sprendinius. 2022-03-02 administracijos direktoriaus įsakymu Nr. ADM1-66 nutarta koreguoti šios teritorijos trijų detaliųjų planų sprendinius. Pirkimai  buvo 
vykdomi du kartus. Šiuo metu pasirašyta sutartis, sutartie vykdymo terminas - 9 mėn. + 2 mėn. numatytas termino pratęsimas. Todėl sutarties atnaujinimas su techninio projekto paslaugos teikėju numatomas geriausiu 
atveju 2023 m. pabaigoje ar 2024 m. pradžioje. Lėšos detaliojo plano koregavimui suplanuotos 1 programoje.

Priemonės "Kultūros ir meno sričių ir programų projektų dalinis finansavimas" ir "Kultūros didžiųjų renginių organizavimas" - ar tikrai vidutiniškai 4,5 (vnt.) per metus vykstatntiems didiesiems renginiams reikėtų 
skirti tiek pat lėšų (1,1 mln. EUR vidutiniškai per 4 metus), kiek ir 120 vnt. projektų/programų/festivalių (1,1 mln. EUR vid. per 4 metus)? Čia klausimas D. Petrolevičiui, atsakingam nuo 2023 m. už Kultūros ir meno 
projektų administravimo programos įdiegimą. Ir dar vienas klausimas Deividui - kaip galima paaiškinti, kad projektų administravimo programos įdiegimui prireikė daugiau nei 5 metų?

Lėšos Kultūros programoje yra planuojamos siekiant kaip įmanoma labiau subalansuoti visų Kultūros plėtros programos priemonių, 7 biudžetinių ir vienos viešosios įstaigos poreikį. 2023 m. iš priemonei "Kultūros ir 
meno sričių ir programų projektų dalinis finansavimas" skirtų asignavimų bus finansuojami šie festivaliai: menininkų grupė „Žuvies akis“ - tarptautinis menų festivalis „Plartforma“ (2021–2023 m.); asociacija 
„Klaipėdos Džiazo festivalis“ - Klaipėdos pilies džiazo festivalis; „Cultural & Media Consulting“ - BLON Animacijos ir video žaidimų festivalis; Klaipėdos valstybinis muzikinis teatras - „Klaipėdos festivalis“; VšĮ 
Klaipėdos jaunimo teatras - „Jauno teatro dienos“ 2021–2023 metų programa; VšĮ Klaipėdos lėlių teatras - tarptautinis lėlių teatro festivalis MATERIA MAGICA; VšĮ „Medijų uostas“ - Europos kino festivalis 
GoDebut 2021/2022/2023; Klaipėdos I. Simonaitytės biblioteka - „Tarptautinis kultūros festivalis Klaipėdos knygų mugė“; Klaipėdos regiono kūrybinių industrijų asociacija - Mados savaitė Klaipėdoje / Fashion 
week Klaipėda; Klaipėdos Dramos teatras - tarptautinis teatro festivalis TheATRIUM ir VšĮ „Klaipėdos šventės“ - Klaipėdos šviesų festivalis. Ateityje esant didesnei asignavimų apimčiai vertėtų svarstyti dėl didesnio 
asignavimų planavimo kultūros ir meno sričių ir programų projektų daliniam finansavimui.  
Dėl projektų administravimo programos diegimo – buvo planuojama ją diegti 2020-2021 m., tačiau praėjusiais metais vyko dalinio finansavimo tvarkos aprašų auditas, gautos išvados, 2022 m. konsultuotasi su 
potencialiais programos kūrėjais ir diegėjais, planuojama, kad per 2023 m. įsigysime patogią dalinio finansavimo projektų administravimo programą, kurią galės naudoti visi skyriai, vykdantys tokius projektus.

Kokia miesto valdžios strategija siekiant 4000 (Migracijos departamento Klaipėdos skyriaus duomenys) Ukrainos piliečių, pasitraukusių iš šalies dėl Rusijos Federacijos karinių veiksmų Ukrainoje, kultūrinės 
integracijos? 2022 m. BĮ "Klaipėdos miesto savivaldybės tautinių kultūrų centras" vykdytos 20 veiklos, susijusios su ukrainiečių kultūrine integracija, nebefinansuojamos. 

Priemonė ir toliau bus vykdoma, tiesiog asignavimai šiai veiklai 2023 m. planuojami prie įstaigos veiklai skiriamų lėšų (planuojama surengti ne mažiau, kaip 70 edukacinių užsiėmimų ir ne mažiau kaip 10 
ekskursijų). Taip pat įstaiga šiai gyventojų grupei nuolat teikia įvairias paslaugas, metodinę pagalbą.

Priemonė "Modernaus bendruomenės centro-bibliotekos statyba pietinėje miesto dalyje" - 2018 - 2023 m. - tokia buvo projekto vykdymo trukmė, numatyta 2019 m. Kodėl atidėta? Kodėl atidėta pradžia vykdymo net 
8 metams nuo pirminio sumanymo datos? Techninis projektas parengtas dar 2020 m.

Šio projekto įgyvendinimui ieškoma įvairių finansavimo šaltinių. Rengiama paraiška pagal kvietimą, skirtą novatoriškiems projektams, orientuotiems į Naująjį Europos Bauhauzą. Laimėjimo atveju projektas būtų 
pradėtas įgyvendinti anksčiau (nuoroda į kvietimą: https://www.urban-initiative.eu/calls-proposals/first-call-proposals-innovative-actions).

Priemonė "Klaipėdos miesto kultūros komunikacijos programos įgyvendinimas" - kokia 108 tūkst. EUR panaudojimo detalizacija? Kas, už ką ir kiek gauna? Tinklapį kultūros uostas administruoja KKKC, biudžetinė 
įstaiga, išlaikoma iš mokesčių mokėtojų sunešto biudžeto. Kam reikia skirti papildomai pinigų už darbą darbuotojams, kurie už savo funkcijų atlikimą jau gauna atlygį?
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Jūsų informacija nėra tiksli, šios programos neadministruoja KKKC. Klaipėdos kultūros komunikacijos programos įgyvendinimas apima platformos Kultūros uostas administravimą (tinklapis, socialiniai tinklai) 
miesto puošybą (vėliavos ant apšvietimo stulpų ir pan.) pagrindinių kultūrinių renginių metu, Klaipėdos kaip kultūros uosto ir joje vykstančių renginių komunikavimas visus metus nacionalinio transliuotojo eteryje, 
portale, radijuje ir  kitose žiniasklaidos priemonėse. Pažymėtina kad šios paslaugos yra perkamos rinkoje viešųjų pirkimų įstatyme numatyta tvarka. Šiuo metu yra pasirašyta sutartis su VšĮ "Klaipėdos šventės" dėl 
paslaugų įgyvendinimo 2022-2023 m. Lėšos 2023 m. biudžete yra planuojamos pagal sutartyje numatytus įsipareigojimus.

Priemonė "Mokinių dalyvaujamojo biudžeto iniciatyvos įgyvendinimas" - jei atlikus poveikio vertinimą buvo nustatytą, kad programa nepasiteisino, nutraukite. Jei pasiteisino, taikykite visose mokyklose, testas jau 
baigtas. Kam ta keista plėtros imitacija pridedant po vieną mokyklą kas met?

Oficialaus poveikio vertinimo nėra atlikta, tačiau pastebima, kad tose mokyklose, kuriose vyksta dalyvaujamojo biudžeto iniciatyva, mokiniams tai suteikia galimybę išreikšti savo idėjas ir kūrybingumą. Kiekvienais 
metais yra kviečiamos dalyvauti visos Klaipėdos miesto gimnazijos, tačiau teigiamo atsakymo sulaukiame tik iš kelių, pačių aktyviausių. Manome, kad kitos mokyklos nėra suinteresuotos dalyvauti iniciatyvoje dėlto, 
kad trūksta žmogiškųjų išteklių. 

Priemonė "Veiklos organizavimo užtikrinimas švietimo įstaigose" - savivaldybės biudžetui darželių išlaikymas kainuoja 28 mln. EUR - tai yra 2,3 karto mažiau, nei savivaldos išlaidos mokyklose (12 mln. EUR), nors 
vaikų mokyklose yra 2,6 karto daugiau. Didžioji ugdymo mokyklose našta tenka nacionaliniam biudžetui. Tai reiškia, kad spręsdama zuikiavimo (mokesčiai mokami ne ten, kur gaunamos viešos paslaugos) problemą 
KMSA turėtų pradžiai susitelkti į miesto darželius lankančius rajone registruotų tėvų vaikus ir deramą kompensavimą iš rajono savivaldybės. 100 EUR kompensacija yra daugiau nei tris kartus mažesnė, nei KMSA 
išlaidos, tenkančios vaikui/mėnesiui (320 EUR/mėn., skaičiuojant 11 ugdymo mėnesių metuose). Čia dar be patalpų išlaikymo ir remonto kaštų. Ar KMSA strategams nekilo klausimas, kodėl rajono savivaldybė, 
kompensuodama rajone registruotų ir mokesčius ten mokančių tėvų vaiko ugdymo darželyje išlaidas, jei negali suteikti jam vietos savo darželyje, verslui, sprendžiančiam problemą, moka 250 EUR, o Klaipėdos 
miestui, sprendžiančiam tą pačią problemą, jau tik 100 EUR? REZERVAS: Aptarnaujančio personalo DU fondas (17,7 mln. EUR) sudaro 37 proc. visų KMSA švietimui ir ugdymui skiriamų lėšų, tai yra 22 
procentiniais punktais daugiau nei EBPO vidurkis (15 proc.); Vidutinis tiesioginio ir pagalbinio personalo pasiskirstymas siekia 2:3, tačiau švietimo srityje pažengusiose šalyse (pvz. Nyderlanduose), aptarnaujantis 
personalas sudaro tik 5-15 proc. visų ugdymo įstaigų darbuotojų (2019 m. UAB "Civita" atlikta "KMSA pavaldžių įstaigų Darbo organizavimo vertinimo studija").

1. Darželių išlaikymas kainuoja 2,3 karto daugiau nei mokyklų. Taip yra dėl to, kad mokyklose visi pedagogai išlaikomi iš valstybės biudžeto lėšų, o darželiuose pedagogų išlaikymas skyla: dalis etato išlaikoma iš 
mokymo lėšų (ne mažiau kaip 0,6), kita dalis - iš savivaldybės biudžeto. 
2. Rajono savivaldybė kompensuoja 1 vaiko išlaikymo išlaidas (iš savivaldybės biudžeto) pagal Klaipėdos miesto savivaldybės tarybos patvirtintą įkainį, kuris kasmet perskaičiuojamas. Šiuo metu  galioja patvirtinta 
kaina (skaičiuojant išlaidas už 2021 metus/12 mėnesių): darželiuose vienos dienos atlygintina ūkio lėšų kaina vaikui – 10,50 euro (mėnesiui 220 eurų už vaiką), o su specialiosiomis ugdymo grupėmis vienos dienos 
atlygintina ūkio lėšų kaina vaikui – 21,30 Eur (mėnesiui 447,3 Eur už vaiką). Į šią kainą įeina ir patalpų išlaikymo, ir remonto išlaidos.
3. Klaipėdos rajono vaikai patenka tik į laisvas (pietinėje miesto dalyje) darželiuose esančias vietas.
4. Klaipėdos rajono savivaldybė moka 100 Eur kompensaciją už nevalstybinius darželius lankančius vaikus tiesiogiai tai įstaigai.

Priemonės "Ugdymo proceso ir aplinkos užtikrinimas savivaldybės neformaliojo vaikų švietimo įstaigose" ir "Neformaliojo vaikų švietimo programų įgyvendinimas ir neformaliojo vaikų švietimo paslaugų plėtra" - 
kaip paaiškintumėte kodėl NVO, kurios aptarnauja 7000 vaikų, skiriama 10 kartų mažiau lėšų (1,2 mln. EUR), nei savivaldos pavaldžioms BĮ (10 mln. EUR), kurios aptarnaus tik 5400 vaikų?

Projektas "Neformaliojo vaikų švietimo programų įgyvendinimas ir neformaliojo vaikų švietimo paslaugų plėtra" vykdomas vadovaujantis Neformaliojo vaikų švietimo programų finansavimo ir administravimo 
tvarkos aprašu (toliau – Aprašas), patvirtintu Lietuvos Respublikos švietimo, mokslo ir sporto ministro 2022 m. sausio 10 d. įsakymu Nr. V-46.  Neformaliojo vaikų švietimo (toliau – NVŠ) lėšos skiriamos NVŠ 
plėtotei, siekiant didinti NVŠ įvairovę ir prieinamumą. Savivaldybės, skirdamos lėšas NVŠ programoms finansuoti, vadovaujasi Aprašu ir savivaldybės administracijos direktoriaus patvirtintais teisės aktais.
NVŠ lėšos skiriamos mokiniams, besimokantiems pagal pradinio, pagrindinio ir vidurinio ugdymo programas bei socialinių įgūdžių ugdymo programą iki einamųjų kalendorinių metų rugpjūčio 31 d. Konkrečioms 
savivaldybėms NVŠ programoms finansuoti paskirstomų lėšų suma apskaičiuojama Lietuvos Respublikos valstybės biudžeto skirtą finansavimo sumą padalijus iš praėjusių kalendorinių metų rugsėjo 1 d. Mokinių 
skaičiaus ir padauginus iš konkrečios savivaldybės praėjusių kalendorinių metų rugsėjo 1 d.  Mokinių skaičiaus.
NVŠ lėšomis gali būti finansuojama tik viena Mokinio pasirinkta NVŠ programa, nepaisant to, kurioje savivaldybėje jis gyvena ir mokosi. NVŠ programoms savivaldybė nustato NVŠ krepšelio dydį pagal gautas 
lėšas ir Mokinių registre NVŠ teikėjų užregistruotą vaikų skaičių. Mokinių yra tiek, kiek NVŠ teikėjai užregistruoja, nes mokinių skaičius būreliuose nėra ribojamas.  Atsižvelgiant į Aprašo reikalavimus NVŠ 
krepšelis turi būti nuo 15 Eur iki 20 Eur (dvidešimties eurų, 00 ct). NVŠ programoje dalyvaujančiam SUP turinčiam Mokiniui skiriami du NVŠ krepšeliai, jei jo SUP yra nurodyti Mokinių registre
Klaipėdos miesto savivaldybės administracijos direktoriaus įsakymu nustatytas NVŠ krepšelis 2022 m.: I etape (vasario–rugpjūčio mėn.) – 15 Eur, STEAM programoms – 20 Eur; II etape (spalis–gruodis) – visoms 
programoms 20 Eur.  NVŠ teikėjas privalo sumažinti Mokiniui mokestį už teikiamas NVŠ paslaugas visu Savivaldybės administracijos direktoriaus įsakymu  nustatytu NVŠ krepšelio dydžiu.
NVŠ programas įgyvendinti gali visi švietimo teikėjai, išskyrus bendrojo ugdymo mokyklas, kurie: 
1. yra registruoti Švietimo ir mokslo institucijų registre;
2. turi arba turi teisę naudotis NVŠ programai (-oms) įgyvendinti pritaikytas patalpas, įrangą, priemones, būtinas NVŠ programai vykdyti;
3. turi asmenis, turinčius teisę, o laisvieji mokytojai – patys turi teisę pagal Lietuvos Respublikos švietimo įstatymą teikti švietimo paslaugas pagal NVŠ programas;
4. atitinka higienos normas ir teisės aktų nustatytus mokinių saugos bei sveikatos reikalavimus.
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Atsakymas Biudžetinių sporto mokymo įstaigų efektyvumą būtų galima pasiekti toliau įgyvendinat biudžetinių sporto įstaigų pertvarkos planą, kuris šiuo metu koreguojamas.
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Atsakymas Ši problema žinoma ir nėra išspręsta šalies mastu. Sprendimai turi būti priimami valstybiniu lygmeniu.
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34 12 Priemonė "Asmeninės pagalbos teikimo organizavimas", 929 EUR/mėn./vienam paslaugos gavėjui (viso 30 asmenų/mėn.) - kokios paslaugos teikiamos ir kiek valandų per mėnesį?

Priemonė "Bendrojo ugdymo mokyklos pastato statyba šiaurinėje miesto dalyje" - Vilniaus miesto savivaldybė per metus pastatė didesnę nei Klaipėdos statoma Pilaitės mokyklą pigiau arba tiksliau lygiai už tiek, kiek 
prieš metus planavo. Ar sunku pasiimti Vilniaus projektų valdymo patirtį ir pritaikyti copypaste principu ją Klaipėdoje? Atsakymo nereikia.

Priemonė "Švietimo paslaugų modernizavimo  programos priemonių įgyvendinimas" - MODERNIZAVIMUI 79-iose KMSA ugdymo įstaigose, kuriose ugdomi 28 tūkst. vaikų, 2023 m. skiriama 167 tūkst. EUR, 
2024 m. 136 tūkst., o 2025 - 0 EUR. Ar tai patenkina ugdymo įstaigų poreikius, siekiant užtikrinti ugdymo kokybę? Kiek viso įrangos vienetų yra visose ugdymo įstaigose ir kokie jų įsigijimo metai?

Kompiuterių atnaujinimo Klaipėdos miesto bendrojo ugdymo mokyklose situacija yra valdoma planingai ir tikslingai. Viešosios statistikos (ŠVIS) duomenimis 2022 m. miesto mokyklose buvo 141 174 kompiuteriai, 
iš jų 53 776 planšetiniai kompiuteriai, administraciniam darbui buvo skirti 7905 kompiuteriai, mokytojų darbui ir mokinių ugdymui buvo naudojami 133 269 kompiuteriai. Vertinant kompiuterių mokyklose stovį, 
2022 m. iš minėto kompiuterių skaičiaus 59115 kompiuterių buvo pirkti prieš 4 metus ar seniau. Mokyklos kompiuterius atnaujina nuolat, naudodamos savivaldybės biudžeto įstaigos išlaikymui skirtas lėšas, lėšas, 
skirtas Švietimo paslaugų modernizavimo programai, bei lėšas, gautas dalyvaujant nacionaliniuose ar tarptautiniuose projektuose. Taip pat mokykloms kasmet skiriami kompiuteriai, gauti pagal Lietuvos Respublikos 
švietimo, mokslo ir sporto ministerijos vykdomas programas. 
Klaipėdos miesto ikimokyklinio ugdymo ir kitose neformaliojo švietimo įstaigose aprūpinimo kompiuteriais situacija yra prastesnė. Problema sprendžiama panaudojant savivaldybės biudžeto įstaigos išlaikymui 
skirtas lėšas, lėšas, skirtas Švietimo paslaugų modernizavimo programai (nuo 2022 m. kasmet po 100 tūkst. Eur), bei lėšas, gautas įstaigoms dalyvaujant nacionaliniuose ar tarptautiniuose projektuose.
Kompiuterių atnaujinimo miesto švietimo įstaigose klausimas yra aktualus, kadangi skaitmeninė įranga sparčiai tobulėja, keičiasi ir mokinių ugdymo metodai. Dėl šių priežasčių Švietimo paslaugų modernizavimo 
programos priemonės koreguojamos kasmet ir kompiuterių modernizavimo sritis programoje yra viena iš prioritetinių.

KMSA skirtingų sporto sričių BĮ vieno vaiko ugdymas mėnesiui kainuoja vidutiniškai 241 EUR (skaičiuojant 11 aktyvių mėnesių per metus), o priemonė "Futbolo sporto šakos motyvuojančio (diferencijuoto) 
krepšelio principu" leidžia užtikrinti vieno vaiko sportinį užimtumą už 60 EUR/mėn., t.y. 4 kartus pigiau. Kaip Rasa Rumšienė rengiasi pagerinti BĮ efektyvumą?

Priemonė "Reprezentacinių Klaipėdos miesto sporto komandų dalinis finansavimas" - priemonei 2023 m. skiriama 1,6 mln. EUR, remiamos bus 6 sporto komandos. KLAUSIMAI: 1) kuo remiantis priemonei skirtos 
lėšos nuo vidutinių 0,7 mln. EUR 2018-2020 m. išaugo iki 1,6 mln. EUR? 2) Informuoju, kad KMSA pažeidžia ES konkurencijos LR Konkurencijos taryba, svarstydama krepšinio klubo "Neptūnas" paramą iš KMSA 
skirstomo viešojo biudžeto, pripažino, kad "Neptūnas" yra profesionalaus sporto klubas ir yra laikytina ūkio subjektu, o jo bei panašių sporto klubų finansavimas gali daryti poveikį konkurencijai ir valstybių narių 
tarpusavio prekybai, nes teikiama parama ūkio subjektui atitinka visus valstybės pagalbos kriterijus ir tokia parama gali būti įgyvendinama laikantis kurio nors iš Europos Komisijos reglamentų, atleidžiančių nuo 
Sutarties 108 straipsnio 3 dalyje nustatytos pareigos, nuostatų (pavyzdžiui, de minimis reglamentu - parama iki 200'000 EUR). Šiuo atveju parama ūkio subjektui "Neptūnas" viršija 200'000 EUR ir tokia valstybės 
pagalba laikoma neteisėta, ir nacionalinio teismo ar Europos Komisijos sprendimu gali būti pareikalauta jos išieškojimo iš pagalbos gavėjų su palūkanomis. (LR Konkurencijos tarybos 2022-10-18 Nr. (2.30Mr-
43)6V-1300 raštas KMSA). Kaip ir kada planuojate kreiptis į Europos Komisiją situacijos vertinimui, kad išvengti didesnių nuostolių nepranešus ateityje ir kodėl toliau pažeidinėjate ES teisę numatydami skirti sporto 
klubams paramą, didesnę nei 200'000 EUR (1,6 mln. EUR/6 klubų, net jei visi bus remiami po lygiai, lygu 267 tūkst. EUR)?

Priemonė "Piniginės socialinės paramos nepasiturinčioms šeimoms ir vieniems gyvenantiems asmenims bei paramos mirties atveju teikimas, išmokant pašalpas ir kompensacijas" - 28 proc. augimas priemonės išlaidų 
2023 m. lyginant su 2022 m. - kaip jį grindžia KMSA? Klausimo būtų galima išvengti, jei prie priemonės atskirų išlaidų eilučių būtų pateikta detalizacija.

2023 m. didėja baziniai dydžiai, su kuriais yra susietos pašalpos ir kompensacijos. Kompensacijoms planuojamas panašus asmenų skaičius, bet didesnė kompensacijos suma asmeniui. 
Laidojimo pašalpa - 8 BSI, Parama užsienyje mirusių (žuvusių) Lietuvos Respublikos piliečių palaikams parvežti į Lietuvos Respubliką – 54 BSI (BSI - Bazinės socialinės išmokos dydis (anksčiau MGL)). 2022 m. 
pastebima paslaugos gavėjų didėjimo tendencija. 
Kompensacijos kreditams ir kredito palūkanoms kompensuoti išmokų skaičius mažėja, nes pasikeitė teisės aktai, kuriais vadovaujantis, kompensacijos gavėjai kreipiasi dėl kompensacijos rečiau.
Socialinė pašalpa ir kompensacijos priklauso nuo VRP (Valstybės remiamų pajamų).
BSI 2022 m. nuo 01-05 mėn. – 42 Eur, nuo 06-12 mėn. – 46 Eur; nuo 2023-01-01 – 49 Eur. 
VRP 2022 m. nuo 01-05 mėn. – 129 Eur, nuo 06-12 mėn. – 147 Eur; nuo 2023-01-01 – 157 Eur.

Priemonė Socialinės globos paslaugų teikimas asmenims su sunkia negalia" - 40 proc. augimas priemonės išlaidų 2023 m. lyginant su 2022 m., nors paslaugos gavėjų skaičius nekinta - kaip tokį didelį išlaidų augimą 
grindžia KMSA? Prašau pateikiant atsakymą atkeipti dėmesį, kad priemonėje "Socialinės globos paslaugų teikimas ne savivaldybės institucijose" KMSA, nepasikeitus paslaugos gavėjų rodikliams, lėšas, skiriamas 
NVO už perduotų viešų paslaugų vykdymą, sumažino 2 proc. lyginant 2022 ir 2023 m.

Valstybės biudžeto tikslinių dotacijų, skirtų socialinėms paslaugoms finansuoti SADM ministro įsakymu (2022-12-06 Nr. A1-815) papildomai skyrė lėšų paslaugų užtikrinimui 1077,7 tūkst. Eur, šiais metais bendra 
sąmata 7456,9 tūkst. Eur. Paslaugų užtikrinimui ne savivaldybės biudžetinėms  įstaigoms 2022 m. skirta 4417,6 tūkst. Eur. Įstaigos šiais metais kėlė kainas kelis kartus (sausio 1 d. ir metų eigoje, pasikeitus 
ekonominei situacijai), numato kelti ir 2023 m. metams. Gavėjų skaičius išlieka panašus (kuris yra numatytas), bet skiriasi paslaugos teikimo intensyvumas. 
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2022 m. planuojama panaudoti 196,6 tūkst. Eur iki 11 mėn., asmeninė pagalba suteikta 30 asmenų. Per mėnesį vidutiniškai 104 val., 1 valandos kaina 8,2 Eur, kuri susideda iš asmens mokamo dydžio (nuo savo 
pajamų 5-20 proc.) ir savivaldybės finansuojamos sumos. Nnepanaudotos lėšos šių metų pabaigoje bus grąžintos Socialinės apsaugos ir darbo ministerijai.

Priemonė "Savivaldybės gyvenamųjų patalpų techninės būklės vertinimas ir remontas" - 30 butų bus suremontuota už 0,9 mln. EUR, t.y. skiriant vidutiniškai po 30'000 EUR kiekvienam. Ir čia REMONTUI, o ne 
naudoto, bet tinkamo įsigijimui - kaip KMSA pavaldžios įstaigos atstovai pagrindė tokią didelę remonto kainą, viršijančią rinkos kainą ir prieštaraujančią sveikam protui renkantis sprendimus savivaldybės valdomam 
būstui, kuris neturi tapti prabangių interjero sprendimų parodų dalyviu?

Vykdant strateginio veiklos plano projekto priemonę "Savivaldybės gyvenamųjų patalpų techninės būklės vertinimas ir remontas" per 2022 m. buvo suremontuoti 29 butai už 302120,50 Eur, t.y. 1 buto remontui buvo 
skirta ne daugiau nei 10417,95 Eur. Likusi strateginiame plane numatyta suma butų remontams perkeliama į 2023 m. strateginį veiklos planą. Atsiradus tuštiems butams, tai yra, jei techniškai netvarkingų arba 
priduotų butų daugiau, nei numatyta strateginiame plane, jie remontuojami pagal poreikį, viršijant planuojamus rodiklius. 
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KLAIPĖDOS MIESTO SAVIVALDYBĖS 
ADMINISTRACIJA

Igor Udovickij
Kareivių g. 2-2, Klaipėda

  Nr.  

DĖL INFRASTRUKTŪROS SUTARTIES VYKDYMO

Tarp  Klaipėdos  m.  savivaldybės  administracijos  ir  Jūsų  2018-09-04  buvo  sudaryta
Infrastruktūros plėtros sutartis Nr. J9-1873 (toliau – Sutartis) pagal kurią įsipareigojote savo lėšomis
parengti projektą ir atlikti Infrastruktūros įrengimą. Primename, kad Sutartyje taip pat numatyta,
kad:

1. atlikus  Infrastruktūros  įrengimo  darbus  savo  lėšomis  turite  atlikti  pastatytų
Infrastruktūros statinių išpildomąsias  nuotraukas,  patikslinti/parengti  kadastrinių matavimų bylas
bei suderinti jas su VĮ „Registrų centras“; 

2. atliktus  Infrastruktūros  įrengimo  darbus  neatlygintinai  perduoti  Klaipėdos  miesto
savivaldybei  šios  sutarties  pagrindu  teisinei  registracijai,  pasirašant  atliktų  darbų  priėmimo  –
perdavimo aktą; 

3. per 30 (trisdešimt) kalendorinių dienų po statybos užbaigimo, perdavimo – priėmimo
aktu  perduoti  Savivaldybei  pastatytų  Infrastruktūros  statinių  statybos  vykdymo  dokumentaciją,
kadastrines  bylas,  sertifikatus,  vieną  projekto  dalies  egzempliorių  su  spaudais  „TAIP
PASTATYTA“ ir vieną projekto dalies egzempliorių skaitmenine forma;

Atsižvelgiant į tai, kas išdėstyta, prašome Jūsų vykdyti Sutartyje numatytus įsipareigojimus
ir perduoti pastatytą Infrastruktūrą Klaipėdos miesto savivaldybei.

Papildomai informuojame, kad žemės sklypo S. Daukanto g. 40A, Klaipėdoje detaliajame
plane, patvirtintame 2008-02-28 Klaipėdos miesto savivaldybės tarybos sprendimu Nr. T2-50 „Dėl
žemės sklypo S. Daukanto g. 40A, Klaipėdoje detaliojo plano patvirtinimo“ numatyta, kad iškėlus
esamą  šunų  dresavimo  aikštelę  (Skulptūrų  parko  detaliojo  plano,  patvirtinto  Klaipėdos  miesto
savivaldybės tarybos 2000-11-30 sprendimu Nr. 145) plano organizatoriaus lėšomis, kooperuojantis
su S. Daukanto g. 40 ir S. Daukanto g. 40B savininkais vietoj jos turite įrengti universalią krepšinio
– tinklinio aikštelę, vaikų žaidimo aikštelę, suoliukus, įrengti trinkelių takus ir gazoną su teritorijos
apšvietimu.

Kadangi šiuo metu yra paskelbtas viešas pirkimas Skulptūrų parko sutvarkymo darbams,
siūlome sudaryti papildomą susitarimą prie 2018-09-04 Infrastruktūros plėtros sutarties Nr. J9-1873
dėl detaliojo plano sprendinių įgyvendinimo,  pagal  kurį  sutiktumėte iš dalies  finansuosi viešųjų
pirkimų būdu įsigytus darbus.

Savivaldybės administracijos direktorius Gintaras Neniškis

Vaida Tkačik, (8 46) 39 60 94, el. p. vaida.tkacik@klaipeda.lt

Biudžetinė įstaiga 
Liepų g. 11, 91502 Klaipėda 

Tel. (8 46)  39 60 08
Faks. (8 46)  41 00 47
El. p. dokumentai@klaipeda.lt

Duomenys kaupiami ir saugomi 
Juridinių asmenų registre
Kodas 188710823 
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